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Za branje knjig ni nikoli škoda časa
Letošnje leto je v Sloveniji nekaj posebne-

ga ne samo zaradi prisotnosti novega korona-
virusa, epidemija in omejitveni ukrepi, ki se v ta-
ki ali drugačni obliki nadaljujejo tudi v času, ko 
uradno epidemije ni več, so neposredno vplivali 
tudi na spremembo nekaterih naših vedenjskih 
vzorcev in navad. Tako so mnogi v času, ko so 
bile knjižnice ter knjigarne zaprte, prvič posegli 
po elektronskih knjigah. 

Od sredine marca dalje so v e-knjižnici Biblos, 
v kateri je na voljo več kot 4.000 knjižnih naslo-
vov, vanjo pa je vključenih 61 knjižnic, beležili 
eksponentno rast izposoje, kar nakazuje dolo-
čene spremembe bralnih navad, a kot je mogo-
če razbrati tudi iz ankete, ki smo jo izvedli v sklo-
pu priprave tokratne teme tedna, večina še ved-
no prisega na branje tiskanih knjig. 

Knjiga ostaja naša prijateljica, sogovornica, 
vodnica po neznanih svetovih - tako zunanjih 
kot notranjih -, naša učiteljica, terapevtka, nav-
dihovalka in še mnogo več. Samo prepustiti se 
ji moramo, da nas spusti v njen svet. Ta je lahko 
domišljijski ali realen. Z dobro knjigo lahko od-
krijemo, kdo smo, kaj nam je v resnici všeč, kaj 
nas motivira … Ne samo takrat, ko smo v to »pri-
siljeni«, kot na primer v času karantene, za bra-
nje knjig ni nikoli škoda časa.

Nika Kovač, direktorica Inštituta 8. marec, je 
prepričana, da nas knjige najdejo, ko jih naj-
bolj potrebujemo: »Knjige mi v teh časih nudi-

jo predvsem prikaz drugačnega sveta, potencial 
boljše družbe, ogledalo sebi. Prek pogovorov o 
knjigah pa imam občutek, da sem še vedno del 
velike skupnosti. Knjige omogočajo tudi odmik 
od nenehnega brenčanja v glavi, številnih novic 
in groznih dejstev, ki prihajajo iz vsega sveta. So 
moje pomembne zaveznice.«

Maja Čander, publicistka in direktorica Krea-
tivne baze, si ne more predstavljati življenja brez 
knjig, brez zgodb, brez zapisanih besed: »Knji-
ge omogočajo potapljanje v mnogotere sveto-
ve, širijo krila domišljije, so najbolj potrpežljive 
učiteljice in najboljši antidepresiv. Izjemno učin-
kovito delujejo proti tesnobi in zmedenosti, saj 
zahtevajo od nas koncentracijo in fokus, ki ga 
na spletu tako zlahka izgubimo. V knjigah je vsa 
resnica sveta, samo odkriti si jo moramo želeti.«

Zgornjesavinjski župani in obe županji se za-
vedajo, da je potrebno hramu knjig, kakor lah-
ko imenujemo knjižnice, zagotoviti ustrezne po-
goje za delovanje. O tem pišemo na naslednjih 
straneh tokratne številke Savinjskih novic, ker 
pa so knjige odlična izbira tudi za čas dopustni-
ških dni, vam želim veliko užitkov pri poletnem 
branju. 
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Naša anketa
Po čem raje segate: po knjigi v papirni ali v elektronski 
obliki in kdaj?

Darja Osojnik, Nazarje
Pred časom sem živela v Velenju in tam obi-

skovala knjižnico, ki je moderno opremljena. Ko 
sem se preselila v Nazarje, me je navdušila mo-
zirska s svojim bogatim naborom čtiva. Tudi štu-
dijsko gradivo sem uspela dobiti v mozirski knji-
žnici. Sama prisegam na knjigo v papirni obliki, 
ker ti daje poseben občutek, se lahko poistovetiš 

z avtorjem in imaš občutek, da si del zgodbe. A trenutno bolj posegam 
po strokovni literaturi, ki jo lahko najdem le v elektronski obliki. 

Marija Atelšek, Ter
Ob branju se sprostim, a mi trenutno zanj 

zmanjkuje časa. Kljub temu spodbujam otro-
ke k prebiranju različnih knjig, saj je zanje po-
membno, da vadijo branje. Ljubša mi je knjiga 
na papirju in raje posegam po takšni obliki čti-
va. Menim, da je urejena knjižnica tudi pomemb-
na za ugled kraja, saj lahko že s svojim izgledom 
privabi nove bralce. Drugje, na tujem, si jih nisem ogledala, zato o tem ne 
morem govoriti. Se mi pa zdi, da bi določene knjižnice pri nas lahko iz-
boljšale svoj izgled in s tem pridobile še več mlajših in starejših bralcev.

Breda Gradišnik, Logarska Dolina
Rada berem, vendar mi v poletnih mesecih za 

to dejavnost zmanjkuje časa. Po različnih zvrsteh 
posegam raje pozimi. Tudi moji otroci radi bere-
jo, predvsem punce. Rada berem knjige v klasični 
obliki, to ima svoj čar. Večino knjig kupimo, včasih 
si tudi kaj izposodimo. Knjižnico obiskujejo bolj 
otroci, predvsem za domače branje.

Primož Bitenc, Spodnja Rečica
Rad berem, a mi za to primanjkuje časa. Najra-

je posegam po papirni obliki knjige. Ta mi širi ob-
zorja in splošno razgledanost. Kar se knjižnic ti-
če, sem veliko obiskoval tudi celjsko knjižnico in 
lahko rečem, da je mozirska zelo dobro založena. 

Uroš Podbregar, Otok
Tako kot ne gledam televizije, tudi po knjigah 

ne posegam. V knjižnici sem bil nazadnje v ot-
roštvu, sedaj me bolj okupira narava. A če bi mo-
ral izbirati med elektronsko in papirno knjigo, bi 
vsekakor izbral slednjo. Še vedno je bolj pristen 
občutek, ko držiš nekaj pred sabo in listaš ter se 
poglobiš v zgodbo.

Pripravila in fotografirala Marija Šukalo

OSREDNJA KNJIŽNICA MOZIRJE V ČASU PO EPIDEMIJI

Obetajo se posodobitve in širitve nekaterih krajevnih 
knjižnic

Delovanje knjižnic se tudi v času 
epidemije ni povsem ustavilo, se-
veda pa določeni varnostni ukrepi, 
ki še vedno veljajo, vplivajo na nji-
hovo poslovanje. Kljub določenim 
omejitvam, ki jih spoštujejo tudi 
v vseh enotah Osrednje knjižnice 
Mozirje, se dejavnosti v mozirski 
odvijajo naprej. 

Tako imajo že pripravljen se-
znam gradiva, ki se bo prebiralo v 
okviru 16. bralne značke za odrasle. 
Pogled v prihodnost knjižnice na 
območju naše doline so zazrli tu-
di v nekaterih občinah, kjer so pre-
poznali potrebo po posodobitvi, ši-

ritvi ali selitvi krajevnih knjižnic in 
že načrtujejo ureditev primernej-
ših prostorov. Novo krajevno knji-
žnico tako načrtujejo na Ljubnem 
in v Lučah, v Gornjem Gradu se 
obeta nov vhod, še vedno pa je v 
planu tudi širitev osrednje knjižni-
ce v Mozirju.

BRALCI LAHKO SPET BRSKAJO 
MED KNJIGAMI 

V maju so vse knjižnice, ki so bi-
le zaradi ukrepov v času epidemi-
je ves april in vsaj drugo polovico 
marca zaprte, znova odprle svo-
ja vrata. A po preklicu epidemije 
marsikaj ni več samoumevno. Kot 
drugje, so tudi v enotah Osrednje 
knjižnice Mozirje poskrbeli za upo-
števanje priporočil Nacionalnega 
inštituta za javno zdravje (NIJZ). 

Nalepljene črte opozarjajo na 
varnostno razdaljo, kjer je pot-
rebno, so izposojevalni pulti za-
stekljeni, po odprtju ni bilo do-

voljeno prosto gibanje med knji-
žnimi policami, niti listanje knjig. 
Zadnji teden v maju so se ukrepi 
začeli rahljati, obiskovalci lahko 
znova dostopajo med police, knji-
ge, ki jih prelistajo in si jih ne iz-

posodijo, pa odložijo v zato name-
njene škatle. 

Še vedno pa samevajo čitalnice 
in računalniki, izposoja časopisov 
in revij prav tako še ni dovolje-
na. Po navodilih NIJZ vrnjeno gra-

Za tri dni 
mora po navodilih NIJZ iti 
vrnjeno knjižnično gradivo v 
karanteno.

V Knjižnici Mozirje so po koncu epidemije poskrbeli za popolno 
zasteklitev izposojevalnega pulta in s tem poskrbeli za večjo zaščito 

tako zaposlenih kot strank.
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divo še ne sme na police ali po-
novno v izposojo, ampak najprej 
za tri dni v karanteno. Ob vračilu 
se tako gradivu določi status »za-
držano«. Tudi za bralce, ki si knji-
ge izposodijo, velja priporočilo, da 
jih pred branjem za en dan pusti-
jo odležati. 

NOV SEZNAM KAKOVOSTNIH 
KNJIG ŽE PRIPRAVLJEN

Tako kot po večini slovenskih 
splošnih knjižnic, tudi v krajevnih 
knjižnicah po naši dolini knjižni-
čarji opažajo, da se njihovi uporab-
niki vračajo precej zadržano. Se-
veda so v Osrednji knjižnici Mo-
zirje v času razglašene epidemi-
je rok za vračilo gradiva »zamrzni-
li«, ustavljeni so bili tudi vsi opomi-
ni. Po odprtju vseh krajevnih enot 
v maju pa so imeli člani možnost 
izposojeno gradivo vrniti brez za-
mudnine še vse do konca prvega 
tedna v juniju, torej približno me-
sec dni.

S prihodom poletja in odhodi 
ljudi na letni dopust se je opazno 
dvignil tudi obisk knjižnice. Vsem 
bralcem, ki radi prebirajo kakovo-
stne knjige različnih žanrov in zah-
tevnosti so knjižničarji pripravili 
nov seznam tridesetih knjig, ki jih 
lahko prebirajo v okviru 16. bral-
ne značke za odrasle Zgornjesavi-
njčani s knjigo v roki. 

Radenko Tešanović, 
direktor občinske uprave Ljubno:

»V letošnjem letu je Občina Ljub-
no pristopila k pridobitvi načrtov za 
prenovo podstrešja Zadružnega do-
ma, v katerem se bo uredila nova in-
teraktivna Flosarska zbirka, poleg 
tega se bo prestavila stara zbirka iz 
sedanje lokacije. Glede na velikost 
podstrešja je v načrtu, da se poleg 
Flosarske zbirke umesti zbirka pred-
metov, katere je Občini Ljubno pok-
lonil pokojni častni občan Peter Bre-
znik. Mesto tu bodo našle tudi lju-
benske potice.

V prvi etaži Zadružnega doma so 
predvideni novi prostori knjižnice. 

Glede na dolgoletno željo po večjih in standardom primernim prostorom 
je objekt Zadružni dom s svojo velikostjo in novim namenom pravi pros-
tor za umestitev knjižnice. Občina Ljubno si želi takojšnje izvedbe in pre-
stavitve knjižnice v nove prostore, vendar finančna sredstva in predvsem 
situacija, v kateri smo se znašli, nista naklonjeni, da bi se projekt realiziral 
letos. Želimo si, da bo projekt v realizaciji v naslednjem letu ali v najkraj-
šem možnem času.«

PODALJŠAN ODPIRALNI ČAS KNJIŽNIC 
V skladu z uredbo o osnovnih storitvah knjižnic se je podaljšal od-

piralni čas v vseh krajevnih knjižnicah, kjer je bilo to potrebno. Febru-
arja so tako uskladili odpiralni čas knjižnice z uredbo v organizacij-
skih enotah Mozirje, Nazarje, Rečica ob Savinji, Gornji Grad, julija pa 
še v knjižnici na Ljubnem. 

MŠ

turnega evra. Na Ljubnem so novi 
prostori za knjižnico predvideni v 
prvi etaži bivšega Zadružnega do-
ma. Tudi pri njih so vezani na pri-
dobitev finančnih sredstev, poleg 
tega je nadaljevanje projekta del-
no zadržala razglasitev epidemije.

V Lučah se sedanja knjižnica na-
Župan občine Luče 
Ciril Rosc: 

»S tem, da so obstoječi pro-
stori krajevne knjižnice v Lučah 
premajhni za primerno izvaja-
nje knjižničnih dejavnosti, smo 
na občini že nekaj časa sezna-
njeni. Zato pripravljamo finanč-
ni načrt in iščemo primerne re-
šitve.«

Župan občine Gornji Grad 
Anton Špeh: 

»Prostori Knjižnice Gornji 
Grad se nahajajo v centru sta-
rejših, zato je v sedanji situaciji, 
ko še vedno obstaja nevarnost 
okužbe s koronavirusom, pot-
rebno poskrbeti za ločen vhod 
v knjižnico. Za postavitev nove-
ga vhoda z zunanje strani stav-
be se z izvajalcem del že dogo-
varjamo.«

POSODOBLJENE KNJIŽNICE 
NAČRTUJE VEČ OBČIN

V Mozirju si za dograditev prizid-
ka k sedanji stavbi kulturnega do-
ma že dolgo prizadevajo. Projektno 
dokumentacijo imajo pripravljeno, 
pri zidavi pa računajo na finančna 
sredstva iz tako imenovanega kul-

haja v večnamenski stavbi v centru 
kraja, vendar je z velikostjo okoli 30 
kvadratnih metrov premajhna, da bi 
lahko v njej izvajali vse svoje dejav-
nosti tako kot narekujejo knjižnični 
normativi. 

Kot je povedal lučki župan Ciril 
Rosc, so s problematiko seznanje-
ni že nekaj časa. Občina je že do-
bila ponudbo zasebnika za najem 
njihovih prostorov, vendar je pot-
rebno takšno rešitev še finančno 
ovrednotiti. Vsekakor pa, zagota-
vlja župan, o selitvi knjižnice, ki je 
v sedanjih prostorih že skoraj dve 
desetletji, razmišljajo in iščejo pri-
merne rešitve.

V KNJIŽNICI GORNJI GRAD BO 
ZGRAJEN ZUNANJI VHOD 

Tudi v Gornjem Gradu, kjer je kra-
jevna knjižnica umeščena v stav-
bi centra starejših, so se odločili za 
manjšo spremembo. Knjižnica je bi-
la namreč zaradi izpostavljenosti 
starejših možni okužbi z nalezljivo 
boleznijo covid-19 zaprta dlje kot 
ostale enote. Ker ostaja možnost 
okužbe neprijetna realnost še nap-
rej, so se na občini odločili, da v le-
tošnjem letu poskrbijo za ureditev 
samostojnega vhoda v knjižnico z 
zunanje strani stavbe. Kot je pove-
dal župan Anton Špeh, želijo s tem 
poskrbeti, da bodo lahko občani 
knjižnico še naprej obiskovali brez 
vstopanja v sam center starejših. 

Tatiana Golob
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ZAVOD RS ZA ZAPOSLOVANJE

Spodbudnejše junijske številke 
na trgu dela

Po treh mesecih naraščanja se je brezposel-
nosti junija umirila. Preklic epidemije in učinki 
sprejetih interventnih zakonov so ugodno vpli-
vali na gibanje zaposlovanja in brezposelnosti. 
Ob koncu junija je bilo na zavodu za zaposlo-
vanje registriranih 89.377 brezposelnih, kar je 
1,1 odstotka manj kot maja, glede na lanski ju-
nij pa je bilo letos brezposelnih več kar za 26,3 
odstotka. 

V povprečju je bilo v prvem polletju brez-
poselnih 83.937 oseb, 10,2 odstotka več kot v 
prvem polletju 2019. Na novo se je letos prijavi-
lo 54.213 brezposelnih, odjavilo se je 40.128 brez-

poselnih, od tega 30.993 zaradi zaposlitve. 
Vse območne službe so imele v juniju viš-

jo registrirano brezposelnost kot v primerlji-
vem obdobju lani. Velenjska območna enota je 
prejšnji mesec zabeležila za desetinko odstotka 
manjšo brezposelnost kot maja. 

Delodajalci, med katerimi je bilo največ delo-
dajalcev s področja izobraževanja, zdravstva in 
socialnega varstva, gradbeništva in predeloval-
nih dejavnosti, so junija zavodu sporočili 10.519 
prostih delovnih mest, 44,5 odstotka več kot 
maja in 13 odstotkov manj kot junija 2019.

Marija Lebar

EPIDEMIOLOŠKA SLIKA PRI NAS IN V SOSEŠČINI SE SLABŠA

Vročanje karantenskih odločb, za kršitelje predvidene sankcije
Epidemiološka slika pri nas in v sosednjih dr-

žavah se ponovno zaostruje, število dnevno po-
trjenih okužb z novim koronavirusom pa kon-
stantno narašča. Pretekli konec tedna so pri-
stojni začeli vročanje karantenski odločb na 
šestih mejnih prehodih s Hrvaško in Madžarsko 
ter na letališču Brnik. 

KAZNI ZA KRŠITELJE UKREPA OSAMITVE ALI 
KARANTENE 

Vlada je napovedala, da bo vztrajala pri za-
ostritvi nadzora nad izvajanjem karantene, kar 
je ključnega pomena, da se zameji vnos okuž-
be iz tujine v Slovenijo. Po zakonu o nalezljivih 
boleznih kršitelja ukrepa osamitve ali karantene 
kaznujejo z globo v višini od 400 do 4.000 evrov. 
Širjenje okužbe iz malomarnosti je kaznivo deja-
nje, ki ima za posledico denarno ali zaporno ka-
zen, še dodajajo pristojni.

OKUŽBE V DOMOVIH STAREJŠIH 
OBČANOV

Še posebej skrbijo razmere v domovih sta-
rejših občanov, ki spadajo pod ogrožena obmo-
čja. V preteklih dneh so več okužb tako med za-
poslenimi kot med oskrbovanci potrdili v centru 
starejših v Vipavi. 

V DEOS Centru starejših Gornji Grad okužb 
do sedaj niso imeli, so pa s ponedeljkom zaradi 
varnosti stanovalcev in zaposlenih sprejeli pre-
ventivne ukrepe. Obiski v prostorih centra ni-
so dovoljeni, razen telefonsko dogovorjeni obi-
ski na eno zdravo osebo na zunanjih površinah 

V Zgornji Savinjski dolini novih okužb do 
konca preteklega tedna nismo beležili, šte-
vilo potrjeno obolelih ostaja 12. V nedeljo, 
5. julija, je bilo v Sloveniji potrjenih 16 novih 
okužb, skupaj je v državi za covid-19 zbolelo 
1.716 oseb. Zaradi covida-19 se je v bolnišni-
cah zdravilo 12 ljudi, nihče od hospitalizira-
nih ni potreboval intenzivne nege. V Sloveni-
ji je z boleznijo covid-19 umrlo 111 ljudi.

Svetovna zdravstvena organizacija (WHO) 
je preteklo soboto sporočila, da so v svetu 
zaznali rekordno število novih okužb z no-
vim koronavirusom od razglasitve pande-
mije. Število mrtvih s to boleznijo je okoli 
5.000 na dan. Zaradi novega koronavirusa je 
doslej po svetu umrlo 548.000 ljudi, potrje-
nih primerov covida-19 v svetu pa je 12 mili-
jonov. Največ primerov so potrdili v ZDA, sle-
dijo Brazilija, Indija in Rusija.

centra. Obvezna je uporaba zaščitnih mask, raz-
kuževanje rok in vzdrževanje primerne razdalje. 
Izhodi stanovalcev niso dovoljeni, razen v pri-
meru dogovorjenih specialističnih pregledov.

HRVAŠKA IZ SEZNAMA VARNIH DRŽAV
S seznama varnih držav so konec preteklega 

tedna odstranili tudi Hrvaško, kar zaenkrat več-

jih omejitev za slovenske državljane ne predsta-
vlja. Po novem so karantenske odločbe izdane 
že na meji. Vsem, ki prihajajo z dopusta iz rizič-
nih območij, svetujejo, da se po vrnitvi domov 
vsaj teden dni ne družijo z ranljivimi skupinami, 
v zaprtih prostorih nosijo maske, se dosledno 
opazujejo in ob prvih znakih morebitne okužbe 
gredo testirat.

V AVSTRIJI DNEVNO ŠTEVILO OKUŽENIH 
PRESEGLO 100 

Število dnevnih okužb z novim koronaviru-
som je pretekli konec tedna v Avstriji ponovno 
preseglo število 100. Dunajsko start up podje-
tje Lead Horizon je razvilo komplet za testiranje 

na okužbo z novim koronavirusom doma. Po na-
vedbah podjetja naj bi test dajal zanesljive re-
zultate in je v skladu z najvišjimi medicinskimi 
standardi. Deloval naj bi prek tekočine za grgra-
nje, postopku testa pa bo mogoče slediti tudi po 
navodilih prek posebej za to razvite spletne apli-
kacije.

EPIDEMIOLOŠKO STANJE NA BALKANU 
ALARMANTNO

Epidemiološka slika na Balkanu se zelo hitro 
slabša in je označena za alarmantno, predvsem 
v državah, ki so se nedavno odločile za izvedbo 
volitev. Vidno poslabšanje se je zgodilo v Srbiji, 
volitve so imeli tudi na Hrvaškem, kmalu sledijo 
v Severni Makedoniji. 

V PRIPRAVI NOVI INTERVENTNI UKREPI 
Odbor za delo, družino, socialne zadeve in 

invalide je pripravil predlog novega interven-
tnega zakona, katerega cilj je omiliti in odpra-
viti posledice epidemije covida-19 za posame-
znike in gospodarstvo. Poudarek daje ohranit-
vi delovnih mest, določa tudi aplikacijo za sle-
denje okužbam. 

Barbara Rozoničnik
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KOLEGIJ ŽUPANOV ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE

Občine skupaj v podelitev koncesije za pomoč na domu 
Zgornjesavinjske občine so bile s strani Cen-

tra za socialno delo Savinjsko-šaleška (CSD SA-
ŠA) obveščene, da bo center konec leta prene-
hal z izvajanjem storitve pomoči na domu. Gle-
de na obvestilo so občine sklenile podeliti skup-
no koncesijo za izvajanje te storitve. O vsebini 
so se predhodno pogovarjali na sestanku direk-
torjev občinskih uprav, o tem pa je tekla beseda 
tudi na kolegiju županov, ki je bil v Solčavi zad-
njo junijsko sredo.

ODPOVED POSLEDICA REORGANIZACIJE 
Pomočnica direktorice CSD SAŠA Marjana 

Veršnik Fale je povedala, da je odpoved izvaja-
nja storitev posledica reorganizacije CSD SAŠA. 
Namen države je, da se storitev pomoč na do-
mu izloči iz centrov in se izvaja preko drugih ob-
lik. Že doslej je bila ta oblika pomoči občanom 
od centra do centra različna in je niso zagotav-
ljali vsi centri. 

Na mozirski enoti CSD SAŠA so takšno sto-
ritev izvajali od leta 1994. V zadnjem času so 
imeli zaposlenih šest pomočnic, ki so pomoč 
opravljale le ob delavnikih dopoldne. Storitev so 
delno sofinancirale občine, delno so jo plačeva-
li uporabniki. 
OSNUTEK ODLOKA ZA PODELITEV KONCESIJE 

ŽE OBLIKOVAN
Direktorji zgornjesavinjskih občinskih uprav 

so že oblikovali osnutek odloka o podelitvi kon-
cesije. Veršnik Faletova je predlagala, da se v 
odlok vključi določilo o prenosu sedanjih zapo-
slitev na bodočega koncesionarja.

Župani so izrazili nezadovoljstvo, ker se ruši 
odlična organizacija pomoči, brez katere mar-
sikateri starejši, bolan ali invalidni občan ne bi 
mogel ostati doma in preživljati kakovostnega 

Županji in župani so izrazili nezadovoljstvo, ker se ruši odlična organizacija pomoči, brez 
katere marsikateri starejši, bolan ali invalidni občan ne bi mogel ostati doma.

Marjana Veršnik Fale se je županom in 
občinam zahvalila za dosedanje odlično 

sodelovanje. 

časa, pač pa bi bil primoran zaprositi za prostor 
v domu, kjer je že tako težko dobiti prosto mesto 
in še stroški so višji. Veršnik Faletovi so se zah-
valili za dosedanje prizadevanje na tem podro-
čju in ugotovili, da se s sprejemanjem ustrez-
nih korakov glede podelitve koncesije že mudi. 

OBČINSKI SVETI O OSNUTKU TA MESEC
Sprejeli so sklep, da gredo zgornjesavinjske 

občine v skupen razpis koncesije. Župani bodo 
prvo branje osnutka odloka o podelitvi konce-

sije za izvajanje pomoči na domu uvrstili na ju-
lijske seje, tako da bi do konca novembra lah-
ko bila podpisana pogodba s koncesionarjem.

Dogovorili so se, da se bodo glede na aktu-
alne teme sestajali večkrat. Določili so še ter-
minski plan potrebnih opravil in zadolžili Občino 
Gornji Grad, ki bo v drugem polletju 2020 koor-
dinirala kolegij županov, da bo vodila postopek 
v zvezi s koncesijo.

Tekst in foto: Marija Lebar

KMETIJSKA ZADRUGA ŠALEŠKA DOLINA

V nov mandat s prenovljenimi organi 
upravljanja

Ivan Anželak bo vodil upravni odbor 
Kmetijske zadruge Šaleška dolina še 

naslednji mandat.

Člani Kmetijske zadruge Šaleška dolina so se 
v sredo, 1. julija, zbrali na rednem – tokrat že 28. 
občnem zboru. Pripravili so ga v Kulturnem do-
mu Šoštanj. Potrdili so poslovno poročilo in poro-
čila organov ter izvedli volitve. Upravni odbor bo 
še naslednji mandat vodil Ivan Anželak, na če-
lu nadzornega odbora pa je poslej Janko Arlič.

IZVEDLI ZADRUŽNE VOLITVE
Zbrane sta med drugim nagovorila predse-

dnik Zadružne zveze Slovenije Borut Florjančič 
in župan občine Šoštanj Darko Menih. Izvede-
ne so bile zadružne volitve, na katerih je bil iz-
voljen nov upravni odbor, nadzorni odbor in od-
bor za pritožbe. Za uspešno sodelovanje so bi-
la nekaterim članom zadruge podeljena prizna-
nja, pred uradnim delom pa je v izvedbi Društva 
podeželskih žena potekal tudi kulturni program. 

Več o poslovanju zadruge v preteklem letu v 
prihodnji številki Savinjskih novic.

Marija Lebar, fotodokumentacija KZŠD
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ZAČETEK GRADNJE MODERNEGA CENTRA ZA OSEBE Z DEMENCO MAKOV SVET

Stanovalci bodo povezani z naravo in tematskimi kotički

Ob gornjegrajskem centru starejših so postavili temeljni kamen za izgradnjo modernega 
centra za delo z osebami z demenco.

Gornjegrajski župan Anton Špeh je dejal, da 
bo lokalna skupnost družbi DEOS pomagala, 

kolikor bo v njeni moči. 

Direktorica DEOS Centra starejših Trnovo 
Tinkara Godec: »Družba DEOS izpolnjuje 

svoje poslanstvo, razvijati izjemno 
pomembno področje socialnega varstva 

starejših.«

V sredo, 1. julija, so v DEOS Centru starejših 
Gornji Grad pripravili slovesnost ob postavi-
tvi temeljnega kamna za izgradnjo modernega 
centra za delo z osebami z demenco. Prisotna 
sta bila direktor družbe DEOS Bojan Krajnc in 
direktorica DEOS Centra starejših Trnovo Tinka-
ra Godec, gornjegrajski župan Anton Špeh, di-
rektorica gornjegrajskega centra Barbara Vi-
rant in nekdanja direktorica Francka Voler, 
predstavniki graditelja, podjetja Remont in dru-
gi gostje. 

LOKALNA SKUPNOST BO 
POMAGALA

Pozdravne besede prisotnim je nasmenila tu-
di direktorica Barbara Virant, župan Špeh pa je 
izrazil veselje, da se moderni center gradi prav 
v Gornjem Gradu. Razlog za gradnjo je bolezen 
demenca, a prav je, da se za te osebe še posebej 
potrudimo, je dejal. Lokalna skupnost bo družbi 
DEOS pomagala, kolikor bo v njeni moči. 

ZASNOVA ZA OSEBE Z 
DEMENCO

Družba DEOS je v Gornjem Gradu pred dne-
vi začela gradnjo novega modernega centra za 
delo z osebami z demenco – Makov svet, ki bo 
deloval v okviru obstoječega Centra starejših 
Gornji Grad. Pri arhitekturni zasnovi projekta so 
imeli v mislih potrebe starejših oseb z demen-
co. Prek pregleda obstoječih raziskav in lastnih 
izkušenj si želijo ustvariti stimulativno okolje 
na način, ki zmanjšuje negativne dražljaje, ki 
povzročajo vznemirjenost, zmedenost in neže-
leno vedenje ter povečajo pozitivne dražljaje, ki 
vplivajo na večjo mobilnost, orientacijo v pro-
storu in dejavnosti v vsakdanjem življenju. 

IZ BIVALNIH POVRŠIN V NARAVO
V Sloveniji je 20 odstotkov ljudi starejših od 

65 let in 32 tisoč jih trpi za demenco, to števi-
lo pa se vsako leto veča. Glede na te podatke so 
nujno potrebne rešitve. 

»Družba DEOS izpolnjuje svoje poslanstvo, 
razvijati izjemno pomembno področje social-
nega varstva starejših,« je v nagovoru poveda-
la Tinkara Godec. »Pri načrtovanju inovativne-
ga centra smo imeli v mislih urediti prostor tako, 
da se bodo stanovalci počutili dobro, neomeje-
no in svobodno, kolikor je to mogoče glede na 
potek bolezni. Ponosni smo, da bo bivalni pros-
tor oseb neposredno povezan z zelenimi povr-
šinami. Stanovalcem bomo zagotavljali lasten, 
oseben prostor, velik skupinski prostor in nekaj 
večnamenskih prostorov.«

TEMATSKI KOTIČKI IN DRUŽABNI 
PROSTOR

Nov objekt, ki ga bodo sestavljale štiri gospo-
dinjske enote za osebe z demenco, v kateri bo-
do možne namestitve v 24 enoposteljnih in dva-

najstih dvoposteljnih sobah, bo pritlični. Vsaka 
soba bo imela dostop do zelenih površin v atri-
ju centra, ki bo oblikovan po ključnih načelih za 
obravnavo oseb z demenco in bo smiselno po-
vezoval vse enote. Osrednji prostor centra bo 
vključeval družabni prostor s posebej prilagoje-
nimi tematskimi kotički. Posebno pozornost bo-
do posvetili tudi opremi ter notranjemu obliko-
vanju prostorov. 

STALNO OSEBJE BO KLJUČNI ELEMENT
Ključni element za ustvarjanje stimulativne-

ga okolja bo stalno osebje, ki bo skrbelo za ak-
tivnosti in udobje stanovalcev glede na njihove 

individualne potrebe. Tako arhitekturno kot tudi 
s programom dela bodo tako zagotovili, da bodo 
ustvarili zaokrožen bivalni prostor, a hkrati nu-
dili možnost individualnega dela vsake gospo-
dinjske skupnosti posebej. Gradbena dela bodo 
trajala predvidoma eno leto.

Temeljni kamen in območje gradnje je bla-
goslovil diakon Stanko Čeplak, ki skrbi za du-
hovne potrebe stanovalcev. Glasbeni program 
ob otvoritvi sta pripravili pevki Polona in Petra 
Lamprečnik ter harfistka Aja Urlep, Daša Ur-
lep pa je program povezovala. Zaradi skrbi za 
zdravje stanovalcev so vsi prisotni nosili zašči-
tne maske.

Tekst in foto: Štefka Sem
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OBČINA LJUBNO

Na pokopališču bodo namestili 
sožalnico

Konec maja se je sestala lju-
benska pokopališka uprava in si 
pred sejo ogledala stanje na po-
kopališču Rosulje. Nato so na se-
ji dorekli nabor potrebnih popra-
vil in vzdrževalnih del. Med drugi-
mi deli je potrebno beljenje not-
ranjosti vežice, popravilo robnikov 
in tlakovcev, opraviti je treba sana-
cijo dela obzidja. Sklenili so tudi, da 
je potrebno obnoviti staro mrliško 
vežico in v njej pripraviti prostor za 
žare – tako imenovane žarne niše.

NAMESTO SVEČ IN ŽALNIH 
ARANŽMAJEV

Župan Franjo Naraločnik, ki je 
bil prisoten na seji, je podal pobu-
do za postavitev sožalnice. To je 
posebna skrinjica z vgrajenim se-
fom, ki je namenjena zbiranju fi-
nančnih prispevkov namesto sveč 
in žalnih aranžmajev. Pobudo so 
prisotni soglasno potrdili, tako da 
bo občina v kratkem pristopila k 
realizaciji.

Marija Lebar

OBČINSKI SVET OBČINE MOZIRJE

Po daljši prekinitvi dela odločitev sedaj ne manjka

Novi direktor Komunale Mozirje Andrej Kladnik (levo) in njegov 
predhodnik Andrej Ermenc sta predstavila obravnavane točke pred 

mozirskim občinskim svetom. 

Direktor Javnega podjetja Komu-
nala Mozirje Andrej Kladnik in nje-
gov predhodnik Andrej Ermenc sta 
mozirskim občinskim svetnikom 
predstavila elaborate za oblikova-
nje cen komunalnih storitev in dolo-
čene spremenjene cene. Cene sto-
ritev oskrbe s pitno vodo, odvajanja 
odpadne komunalne vode, čiščenja 
komunalne odpadne vode in zbi-
ranja komunalnih odpadkov se ne 
spreminjajo. Nekoliko višja je cena 
omrežnine pri oskrbi s pitno vodo. 

Višina omrežnine pri zbiranju 
komunalnih odpadkov se bo mi-
nimalno povečala, ko jo bo potr-
dil še rečiški občinski svet. Kladnik 
je svetnike zaprosil še za soglasje 
za finančni lizing za dva kombija, ki 
jih potrebujejo v podjetju. 

tov, 18 odstotkov za športno rekre-
acijo, športne prireditve in delova-
nje športnih organizacij. Dva od-
stotka od skupnega zneska sta na-
menjena za šport starejših in inva-
lidov.

IMENOVANJE ČLANOV 
Svetniki so potrdili še sklep 

o načinu financiranj apolitičnih 
strank, za kar občina letos na-
menja 10.210 evrov. V svet Javno 
vzgojno izobraževalnega zavoda 
Mozirje so imenovali mag. Petra 
Goltnika in Janeza Janka. V svet 
območne izpostave Javnega skla-
da RS za kulturne dejavnosti so 
bili imenovani in potrjeni Simon 
Ermenc, Primož Vajdl in Jelka 
Repenšek.

Tekst in foto: Štefka Sem

ZA ŠPORT 28 TISOČAKOV
Občina Mozirje bo za program 

športa tako kot v lanskem letu na-
menila 28 tisoč evrov. Društva iz 
občine se lahko za sredstva prija-

vijo na razpisu. Največ sredstev, 36 
odstotkov, je namenjenih športni 
vzgoji otrok in mladine, 23 odstot-
kov za kakovosten šport, 21 odstot-
kov za upravljanje športnih objek-

OBČINSKI SVET OBČINE GORNJI GRAD

Več poročil in sprememb cen s strani Komunale 

Direktor Komunale Zdenko Purnat je obrazložil nove cene storitev 
oskrbe s pitno vodo ter odvajanja in čiščenja odpadnih komunalnih vod.

Direktor Komunale Gornji Grad 
Zdenko Purnat je na seji gor-
njegrajskega občinskega sveta 
predstavil zaključni račun podjetja, 
obrazložil nove cene storitev oskr-
be s pitno vodo ter odvajanja in či-
ščenja odpadnih komunalnih vod. 
Podal je tudi poročilo o izvajanju 
zimske službe.

MINIMALNA IZGUBA
Komunala je bila pred 23 le-

ti prvenstveno ustanovljena zara-
di odlagališča odpadkov Podhom. 
V podjetju je deset zaposlenih. La-
ni je poslovalo negativno. Izguba je 
bila v višini treh tisočakov, pokrili 
jih bodo z nerazporejenimi dobič-
ki preteklih let. Čisti poslovni izid je 

še vedno pozitiven. Največjo teža-
vo imajo z zastarelim voznim par-
kom, je povedal direktor Purnat. 

POVIŠANJE CEN
Svetniki so potrdili novo ceno 

oskrbe s pitno vodo in omrežnine. 
Cena se je malenkost dvignila in je 
enaka povprečni ceni na primerlji-
vih območjih. Štiričlanska družina, 
ki povprečno porabi 14 kubičnih 
metrov vode letno, sedaj plača 13 
evrov, po novem bo cena 16 evrov 
mesečno. 

Pri odvajanju in čiščenju odpa-
dne komunalne vode se je cena 
malenkost dvignila, omrežnina pa 

malenkost znižala. Tisti, ki so pri-
ključeni tudi na kanalizacijo, bodo 
za vse storitve ob povprečni pora-
bi mesečno plačali 35 evrov, pred 
povišanjem je bila cena pet evrov 
nižja.

ZIMSKA SLUŽBA
Purnat je podal še poročilo o iz-

vajanju zimske službe. Zaradi mi-
le zime stroški niso bili veliki, Ko-
munala je porabila 30 tisoč evrov. 
Pred sezono so nabavili povprečno 
količino soli in peska. Ker se ma-
terial ni porabil, bo strošek nabave 
za prihodnjo zimo manjši. 

Tekst in foto: Štefka Sem
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PRAZNIK 151. HELIKOPTERSKE ESKADRILJE SLOVENIJE

29 let od pristanka gazele na Golteh
Dan po začetku osamosvojitve-

ne vojne za Slovenijo, torej 28. juni-
ja 1991, sta pilot Jože Kalan in teh-
nik letalec Bogomir Šuštar z voja-
škim helikopterjem gazela prebeg-
nila iz Jugoslovanske narodne ar-
made na stran slovenske Teritorial-
ne obrambe. Pristala sta na Golteh, 
zato se tam ob spominskem dne-
vu vsako leto zberejo akterji te po-
gumne zgodbe. Hkrati na tem mes-
tu obeležijo praznik 151. helikopter-
ske eskadrilje, ki si je v spomin na 
to legendarno dejanje ta dan izbra-
la za svoj praznik.

SVOJI GLAVI DALA MED 
NAKOVALO IN KLADIVO

Na terasi hotela Golte, kjer je na 
pročelje vzidana spominska plo-
šča, se je 26. junija zbralo lepo šte-
vilo veteranov vojne za sloveni-
jo, nosilcev spominskega znaka 
Golte 91, predstavnikov Slovenske 
vojske, praporščakov in legendar-
na prebežnika Kalan in Šuštar. 

Povezovalec prireditve Drago 
Kolar je osvetlil čas, v katerem se 
je zgodil prebeg, pred in po njem. 
Izpostavil je predvsem njun po-
gum, saj sta za dosego višjega ci-
lja dala svoji glavi med nakovalo in 
kladivo. Ko sta poletela iz Maribo-
ra in nad Pohorjem proti Goltem, 
sta bila ves čas v življenjski nevar-
nosti. Jugoslovanska armada bi ju 
sestrelila, če bi vedela, kaj se do-
gaja. 

POGUMNO DEJANJE 
TERITORIALCEM DVIGNILO 

MORALO 
V tem času so letala preletava-

la to območje, saj so med drugim 
raketirala oddajnik na Kumu. Prav 
tako bi lahko helikopter sestrelila 
Teritorialna obramba, saj je bila na 
njem še vedno rdeča zvezda. 

Ko sta pristala na Golteh, so tja 
gor pohiteli policija in z večih stra-
ni enote Teritorialne obrambe. Tak-
rat se ni vedelo, da gre za prebeg, 
ampak so se pripravljali na desant 
jugoslovanske vojske. Na srečo se 
je izkazalo, da gre za pogumno de-
janje, ki je v veliki meri dvignilo 
moralo teritorialcev. Rdečo zvezdo 
je kaj hitro zamenjal napis 001 TO 
Velenje, gazela pa je postala prvo 

zračno bojno plovilo v samostojni 
Sloveniji.

PRAZNIK 151. HELIKOPTERSKE 
ESKADRILJE

Na Golteh so ob deseti obletnici 
pristanka na pročelje hotela vzidali 
spominsko ploščo na ta dogodek. 
Takrat je začela zoreti ideja, da bi 
ta dan postal praznik helikopterske 
enote. Predlog je v štirih letih ob-
rodil sadove in od 28. junija 2005 
je ta dan praznik 151. helikopterske 
eskadrilje Slovenske vojske. 

Poveljnik 151. helikopterske 
eskadrilje major Matej Hajdinjak 

je predstavil širok spekter 
nalog, ki jih enota izvaja.

Podpredsednik ZVVS Venčeslav 
Ogrinc: »Ko ti domoljubje živi v 
srcu, ne v glavi, ne v političnih 
pamfletih in ne v strankarskih 
izkaznicah, potem je to pravo 

domoljubje.«

Zavoljo tega je ob svečanosti 
na Golteh spregovoril poveljnik 
eskadrilje major Matej Hajdinjak. 
Predstavil je širok spekter nalog, ki 
jih enota izvaja. Med drugim so lani 
opravili preko 700 reševalnih akcij. 

»Eskadrilja je aktivna 24 ur na dan, 
sedem dni v tednu. Vedno smo tu, da 
delujemo za državljane Slovenije, in 
to je naša osnovna naloga, ki jo op-
ravljamo z veseljem in spoštova-
njem, predvsem pa ponosom. Tako 
bo tudi v prihodnosti,« je dejal major.

PRAVO DOMOLJUBJE ŽIVI V SRCU
Slavnostni govornik je bil pod-

predsednik Zveze veteranov voj-
ne za Slovenijo Venčeslav Ogrinc. 
Zbranim je položil na srce, da so 
lahko na dogajanje ob prebegu he-
likopterja zelo ponosni. Vsi vplete-
ni so svoje delo opravili stoodsto-
tno, tako, kot je bilo treba. Dotaknil 
se je tudi dneva državnosti. 

»Reči moram, da smo veterani ozi-
roma pripadniki vseh struktur, tudi 
civilne družbe, svojo nalogo opravi-
li častno, zanesljivo, na kar smo zelo 
ponosni. Najbrž pa nismo najbolj po-
nosni na dogajanja v zvezi s prazno-
vanjem tega praznika. Pa tiste neke 
delitve, ko smo eni bolj naši in drugi 
smo manj naši in tako naprej. 

Takrat – med osamosvojitveno voj-
no – o tem ni nihče razmišljal. Mi smo 
imeli edini cilj obraniti domovino. Nis-
mo govorili o državi, in ko braniš do-
movino, narediš vse, da to nalogo op-
raviš. In trdim, da smo to nalogo izpol-
nili v celoti. To nalogo sta domoljuba, 
ki sta nam lahko za vzgled, Kalan in 
Šuštar, dosledno izpolnila. Ko ti domo-
ljubje živi v srcu, ne v glavi, ne v politič-
nih pamfletih in ne v strankarskih iz-
kaznicah, potem je to pravo domolju-
bje,« je dejal Ogrinc.

Slovesnost se je zaključila s pre-
letom helikopterja, s katerim so 
prej na dogodek prileteli predstav-
niki helikopterske eskadrilje s po-
veljnikom.

Tekst in foto: Benjamin Kanjir

Na terasi hotela Golte so se zbrali številni udeleženci slavnostnega dogodka.
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ODŠKODNINA LASTNIKOM GOZDOV

Vladni ukrep povrnitve škode 
Za tiste lastnike gozdov, ki so 

morali v času razglašene epidemije 
covid-19 izvesti sanitarno sečnjo po 
odločbi zavoda za gozdove, je vla-
da pripravila finančno nadomestilo. 
Gre za škodo, ki so jo ti utrpeli za-
radi nedelovanja trga z lesom. Od-
škodnina velja le za škodo, višjo od 
20 odstotkov, in za sanitarno sečnjo 
po odločbi, ne pa tudi za ostale po-
seke, ki bi bili lahko počakali. 

Kot je izračunal Gozdarski inšti-
tut Slovenije, je bilo v mesecu mar-
cu škode za 14 odstotkov, tako da 
ta mesec ne pride v poštev. Aprila 
je bilo 35 in maja 29 odstotkov ško-

de. Tako so fizične osebe – kmetje 
– v skladu s predpisi upravičeni do 
finančnega nadomestila za mese-
ca april in maj, ne pa za marec. 

Vlagatelji so na Agencijo RS za 
kmetijske trge in razvoj podeželja 
zahtevke za mesec marec in april 
lahko oddajali že v prvem obdob-
ju, in sicer od 1. do 6. junija. Odloč-
be bodo izdane do 20. julija. V dru-
gem obdobju vlaganja, ki traja od 
začetka do 15. julija, lahko vlagate-
lji oddajo zahtevke za mesec maj 
pa tudi še za april, v kolikor tega še 
niso storili.

Marija Lebar

POMURSKI SEJEM 

Sejem odpovedan, veliko priznanj podjetju Voda 902

Direktor Matevž Zavolovšek s sinom v tehnološko dovršeni 
polnilnici vode 902 (foto: arhiv podjetja)

Čeprav so bili v Pomurskem sej-
mu še do nedavnega prepričani, 
da jim bo kljub covidu-19 tudi le-
tos uspelo pripraviti kmetijski in ži-
vilski sejem AGRA, so si sedaj pre-
mislili. Na zadnji dan v juniju so 
sporočili, da je njihov programski 
svet pod vodstvom kmetijske mi-
nistrice Aleksandre Pivec skle-
nil, da letos sejma ne bo. Tako bo-
do 58. sejem AGRA pripravili avgu-
sta prihodnje leto. Komisije so še 
pred tem ocenile izdelke in objavi-
le rezultate.

Ocenjevanje izdelkov je pote-
kalo v treh kategorijah, med pre-
jemniki visokih priznanj sta dva 
tudi z našega območja. Kot že 

srebrom pa so bile nagrajene vo-
de 902 z okusom breskve, zelene-
ga jabolka, jagode ter pomaranče 
in limone. 

Mlekarna Celeia iz Arje vasi, ki 
odkupuje mleko tudi od zgornjesa-
vinjskih rejcev, je osvojila zlate me-
dalje za trajno mleko Zelene doli-
ne brez laktoze ter za trajno mle-
ko s 3,5 in trajno mleko z 1,5 odstot-
ka maščobe.

S srebrom so bili nagrajeni nje-
ni siri in namazi; trdi polmastni se-
neni sir, mlečni namaz česen in 
peteršilj, mlečni namaz zelišča. Jo-
gurt mlečne kraljice viljamovka pa 
je dobil bronasto odličje. 

Marija Lebar
vrsto let doslej je podjetje Voda 
902 za vodo 902 z okusom bezga 

dobilo veliko zlato medaljo. Zlato 
je osvojila tudi njihova voda 902, s 

OBČINSKI SVET LUČE

Za več reda pri parkiranju na Veliki planini 

Kamniški župan Matej Slapar 
je lučkim svetnikom predstavil 

vsebino odloka o varovanju 
okolja na Veliki planini in s tem 

povezanega sporazuma med 
občinama Luče in Kamnik. 

Občina Kamnik želi urediti avto-
mobilski promet na območju Velike 
planine, saj v sedanji obliki in na na-
čin, kot poteka, postaja moteč in ne-
obvladljiv. Del območja na dovozni 
strani planine, na katerem se odvi-
ja promet, sodi v občino Luče, zato 
so na zadnji seji občinskega sveta 
v Lučah obravnavali in sprejeli spo-
razum, da bo Občina Kamnik preko 
izbranega izvajalca urejala promet 

tudi na lučkem območju.
Svetnikom je vsebino spora-

zuma in odloka, ki ga je že spre-
jel kamniški občinski svet, na se-
ji v Lučah predstavil kamniški žu-
pan Matej Slapar. Izpostavil je, da 
je Velika planina razglašena za na-
ravno vrednoto državnega pome-
na, na območju je kar sedem enot 
registrirane kulturne dediščine, 
deloma na območju Nature 2000, 

leži pa tudi na širšem vodovarstve-
nem območju. 

Promet na tem območju se od-
vija brez kakršnekoli omejitve in 
predstavlja veliko okoljsko obre-
menitev. Vpliva na zdravje in dobro 
počutje ljudi, kot tudi na pašne in 
divje živeče živali ter povzroča ško-
do na pašnikih in travni ruši.

Z urejanjem zlasti mirujočega 
prometa se bo to stanje izboljša-
lo. Denar od parkirnine se bo po-
rabljal namensko za vzdrževanje 

in urejanje parkirišč na planini. Ker 
večji del zadevnega območja leži 
na kamniški strani, bo za ustrezne 
parkirne površine skrbela Obči-
na Kamnik. Lučki svetniki so pod-
pis sporazuma, ki bo veljal eno le-
to, soglasno podprli.

Odlok v delu, ki govori o mirujo-
čem prometu, že velja, parkirna pa 
se bo začela pobirati, ko bo posto-
pek izbire koncesionarja zaključen, 
so sporočili iz Občine Kamnik. Kon-
cesionar bo za izvajanje upravlja-
nja in vzdrževanja plačljivih javnih 
parkirišč na območju Velike plani-
ne izbran na podlagi javnega raz-
pisa, katerega rok se je iztekel 3. 
julija. Postopek izbire koncesio-
narja še ni zaključen, upravljanje 
in vzdrževanje parkirišč pa se bo, 
skladno z razpisno dokumentaci-
jo, začelo izvajati naslednji dan po 
sklenitvi koncesijske pogodbe. 

»Novi odlok med drugim dolo-
ča tudi ureditev varovanja oko-
lja in način ravnanja z odpadki ter 
nalaga lastnikom objektov upora-
bo malih čistilnih naprav oziroma 
nepretočnih greznic z željo, da naš 
biser ohranimo za naše zanamce,« 
so zapisali.
Marija Lebar, fotodokumentacija 

Občine Kamnik
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PAVLIČEVO SEDLO

Mejni prehod samo 
za Slovence in 

Avstrijce

Tudi na Pavličevem sedlu bo izvajana 
poostrena kontrola na obeh straneh meje.

Center Rinka je te dni obvestil solčavske ob-
čane o dveh ukrepih , ki sta pomembna za tam-
kajšnjo destinacijo in vplivata na aktualno do-
gajanje. Prvi je omejena uporaba mejnega pre-
hoda Pavličevo sedlo, drugi pa je odpoved prire-
ditve Solčavski dnevi. 

ZAENKRAT OMEJEN PREHOD 
Mejni prehod Pavličevo sedlo spada med 

manjše ali majhne mejne prehode. Zaradi širje-
nja covid-19 oziroma preventive pred novih va-
lom množičnih okužb se je vlada odločila, da 
morajo turisti, ki niso iz Slovenije ali Avstrije, pot 
v Avstrijo nadaljevati čez mejne prehode Ljubelj, 
Karavanke ali Šentilj, mali obmejni prehodi so 
samo za Slovence in Avstrijce. Nadzor oziroma 
poostrena kontrola bo izvajana na obeh stra-
neh meje. Tisti, ki imajo goste iz katerekoli dru-
ge države razen Avstrije ali Slovenije, naj jih na 
to opozorijo. Velja do preklica.

Marija Lebar, foto: Arso

SPOMINSKA SLOVESNOST NA MENINI PLANINI

Brez narodnoosvobodilnega boja ne bi bilo 
samostojne Slovenije

Pozdravne besede je udeležencem proslave namenil tudi predsednik ZBV NOB 
Zgornje Savinjske doline Jože Rakun.

Širjenje novega koronavirusa, odlok vlade 
ter priporočila Nacionalnega inštituta za javno 
zdravje (NIJZ) so letos krojili tudi spominsko slo-
vesnost na Menini planini. Ta je bila v soboto, 
4. julija, izvedena v okrnjeni obliki, saj se je lah-
ko na srečanju zbralo le petdeset udeležencev. 
Z dogodkom so se spomnili 76-letnice osvobo-
ditve Zgornje Savinjske doline in 75-letnice le-
gendarnega preboja iz sovražnikovega obroča 
na Menini planini. 

LEGENDA O BOJIH PARTIZANOV 
Pozdravne besede je udeležencem namenil 

predsednik Združenja borcev za vrednote (ZBV) 
NOB Zgornje Savinjske doline Jože Rakun. Slav-
nostni govornik, predsednik Zveze združenj bor-
cev za vrednote NOB Slovenije Marijan Križ- 
man je dejal, da je v boju za svobodo zras-
la legenda o bojih partizanov in njihovem vod-
ji Francu Severju – Franti. O teh dogodkih so po-
sneli film Preboj. 

»ZAVRAČAMO PROSLAVE BREZ 
ZGODOVINSKEGA SPOMINA«

Križman se je dotaknil tudi aktualnih dogod-
kov. Obsodil je tudi pripravo proslave ob dnevu 
državnosti, na katero niso bili vabljeni niti pra-
porščaki niti predstavniki borčevske organiza-
cije. 

»Zavračamo proslave brez zgodovinskega 
spomina in dejstva, da brez narodnoosvobodil-
nega boja samostojne Slovenije ne bi bilo. Parti-

zanski boj je temelj in vodilo, ki ga moramo oh-
raniti za naslednje rodove. Kajti kdor svoje zgo-
dovine ne pozna, se mu ta lahko ponovi.« 

MLADI SE MORAJO BORITI ZA SVOBODO IN 
TOVARIŠTVO ŠE NAPREJ

Udeležence je pozdravila tudi Valerija Skri-
njar – Tvrz, udeleženka bojev na Menini in ši-
frantka. Povedala je, da morajo mladi spoštova-
ti zgodovino in se še naprej boriti za svobodo 
in tovarištvo ter za dostojanstvo človeka, delo 

in kruh. To pa nam po njenem mnenju manjka. 
Dogodek so s kulturnim programom obo-

gatili trobilni kvartet Godbe Zgornje Savinj-
ske doline, pevke Ženskega pevskega zbora 
Kulturnega društva Bočna pod taktirko Jože-
ta Pustoslemška in recitatorka Neža Zajc. K 
spomeniku padlim so vence položili predstavni-
ki borčevskih organizacij iz naše doline in širše. 

Tekst in foto: Marija Šukalo

Venec je k spomeniku padlim borcem položil tudi župan občine Nazarje Matej Pečovnik 
(drugi z leve v prvi vrsti).
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POGOVOR Z BOŽENO HERZOG NA REČICI OB SAVINJI

Občani dobili priložnost, da podajo kritike, pripombe in predloge

Rečiškim občanom je odgovarjala v. d. direktorice Zgornjesavinjskega zdravstvenega doma 
Nazarje Božena Herzog (v sredini za mizi).

V petek, 19. junija, so v Medgen borzi na Re-
čici ob Savinji občani dobili priložnost, da spre-
govorijo o težavah, s katerimi se srečujejo v 
Zgornjesavinjskem zdravstvenem domu Nazar-
je. Uvodoma je z v. d. direktorice zdravstvenega 
doma Boženo Herzog kratek pogovor opravila 
Urška Selišnik. 

HERZOGOVA POUDARILA POMEN
 POGOVORA

Prisotne je pozdravila županja Ana Reber-
nik, ki se je z določenimi podatki vključevala v 
razpravo. Herzogova je v odgovorih predstavila 
delovanje zdravstvenega doma. Glede na to, da 
ima kar 95 odstotkov občanov Rečice osebne-

ga zdravnika v tem zdravstvenem domu, je do-
dala, da bodo njihova mnenja in pripombe po-
membno vplivali na spremembe in izboljšave 
pri delu zaposlenih. 

PROBLEMI GLEDE KLICEV IN 
E-POŠTE

Kritike obiskovalcev srečanja so bile na ne-
odzivnost v eni od ambulant na telefonske klice. 
Po njihovem prav tako ne funkcionira dobro od-
govarjanje na elektronsko pošto. Herzogova je 
povedala, da imajo ambulante povprečno šest 
tisoč klicev na mesec, kar pomeni 30 na uro. Ker 
so se glede tega nanjo obračali pacienti že prej, 
imajo sedaj štiri ure dnevno na telefonskih kli-
cih zaposlenega. Le-ta zabeleži telefonske šte-
vilke pacientov, ki ne dobijo ustrezne ambulan-
te in jih vsako uro razdeli po ambulantah, od ko-
der paciente s seznama pokličejo nazaj. Glede 
neodzivnosti na elektronsko pošto je Herzogo-
va odgovorila, da zadevo že urejajo. 

NEKAJ SPREMEMB JE ŽE UVEDENIH
Pripombe so bile tudi na neažurnost objav 

na spletni strani zdravstvenega doma. Pacien-
ti namreč tam pogrešajo obvestila o odsotnosti 
zdravnikov in podobno. To delo je sedaj prevze-
la ena od zaposlenih, je povedala Herzogova in 
dodala, da teh težav ne bi smelo biti več. 

Pacienti v nazarski zdravstveni postaji pogre-
šajo dvigalo, saj številni starejši ne zmorejo sto-
pnic v tretje nadstropje, prav tako so opozorili 
na neurejeno parkirišče. Nekateri so povedali 
svoje osebne slabe ali dobre izkušnje, predstav-
nica Civilne iniciative za ohranitev zdravja Zgor-
njesavinjčanov Verica Slokan pa je povzela do-
godke v preteklem letu, ki so pripeljali do usta-
novitve iniciative.

Tekst in foto: Štefka Sem

OBČINSKI SVET OBČINE NAZARJE

V Muzeju Vrbovec v iskanju novih 
pristopov za privabljanje gostov 

Direktorica Barbara Šoster Rutar je 
povedala, da so lani zabeležili porast obiska 

stalne razstave v Bohačevem toplarju. 

Seje občinskega sveta Občine Nazarje se je ude-
ležila tudi direktorica Javnega zavoda Muzej Vrbo-
vec, Muzej gozdarstva in lesarstva, Barbara Šos-
ter Rutar ter podala poročilo o poslovanju za pre-
teklo leto. Občina kot ustanoviteljica zavoda v pro-
računu zagotavlja sredstva za njegovo delovanje.

OBČASNE RAZSTAVE IN PREDAVANJA 
Poleg zbiranja gradiv in promocije so v letu 

2019 v muzeju gostili dobro obiskane razstave in 
predavanja, tudi za mladino so potekali ustaljeni 
programi. Na področju turizma so, poleg promo-
cije nazarskih zanimivosti in informiranja turistov, 
sodelovali pri organizaciji in izvedbi Srednjeve-
ške gostije na gradu Vrbovec. Z manjšimi odsto-
panji so bile predvidene aktivnosti za leto 2019 v 
celoti realizirane, vse bolj pa se kaže potreba po 
promociji preko sodobnih komunikacijskih kana-
lov in povezovanju med lokalnimi deležniki. 

OBISK MALENKOST UPADEL
V letu 2019 so zabeležili štiri odstotke manj obi-

skovalcev kot leto prej, a so bili z obiskom kljub 
temu zadovoljni. Narasel je obisk stalne razstave 

v Bohačevem toplarju in ostalih prireditev in do-
godkov v organizaciji muzeja, upad pa so v pre-
teklem letu beležili pri obisku učne poti. 

Barbara Rozoničnik, foto: Sebastjan Žvipelj

SANACIJA PLAZU HOMEC

Promet bo oviran 
do konca avgusta

V ponedeljek se je začenja sanacija plazu Ho-
mec na lokalni cesti Homec–Bočna. Dela izvaja 
celjska družba Novitta. Promet bo oviran pred-
vidoma do 29. avgusta. Prihaja do delnih ali ob-
časnih popolnih zapor ceste, ob kateri je pos-
tavljena ustrezna signalizacija oziroma je poskr-
bljeno za delno zaporo z ročnim usmerjanjem. V 
času občasnih popolnih zapor je obvoz omogo-
čen po ostalih občinskih cestah.

IS
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MAG. VID PRELOŽNIK,
višji koordinator za področje 
gozdarstva

Izdelava gozdnogospodarskega načrta 
gozdnogospodarske enote Nazarje 

Meritve lesne zaloge na stalnih vzorčnih 
ploskvah (foto: Darij Krajčič)

Med osnovnimi nalogami Zavoda za gozdove 
Slovenije je izdelava dolgoročnih (desetletnih) 
gozdnogospodarskih načrtov. Načrti se izdelu-
jejo za gozdnogospodarske enote, ki so zaokro-
žene naravne enote. Gozdnogospodarska eno-
ta Nazarje vsebuje vse gozdove v občini Mozir-
je, velik del občine Nazarje in Rečice ob Savinji 
ter manjši del občine Ljubno (celotne katastrske 
občine Radegunda, Šmihel, Lepa Njiva, Ljubija, 
Brezje, Mozirje, Loke, Prihova, Kokarje, Pusto Po-
lje, Rečica ob Savinji, Poljane, Šentjanž, Zgornje 
Pobrežje in Spodnja Rečica). V letih 2020 in 2021 
bodo v teh gozdovih potekala terenska dela, ki 
so potrebna za izdelavo gozdnogospodarskega 
načrta. 

stnike gozdov in tudi vso ostalo zainteresirano 
javnost povabili na javno razgrnitev in obravna-
vo načrta. 

Glavne terenske naloge pri izdelavi gozdno-
gospodarskega načrta so naslednje:

- meritve lesne zaloge in prirastka,
- opisi sestojev z načrtovanjem najvišjega 

možnega poseka in potrebnih gozdnogojitve-
nih del, 

- obnavljanje mej oddelkov in odsekov.
Za meritve lesne zaloge in prirastka uporab-

ljamo metodo stalnih vzorčnih ploskev, ki je na-
menjena za trajno spremljavo razvoja gozdov. 
Ploskve so velike 5 arov in so sistematično raz-
porejene po celotni gozdni površini. Mej notra-
nje gozdarske členitve (oddelkov in odsekov) ne 
bomo obnavljali samo ob izdelavi načrta, ampak 
jih bodo obnavljali revirni gozdarji še naslednja 
leta. Meje se bodo obnavljale tam, kjer so stare 
oznake še vidne. Kjer starih oznak mej ni ali so 
slabo vidne, je pri označevanju potrebno sode-
lovanja mejašev. 

Javnost bo v pripravo gozdnogospodarskega 
načrta vključena z zbiranjem pobud v letu 2021. 
Ko bo po končanih terenskih delih izdelan osnu-
tek načrta (predvidoma aprila 2022), bomo la-

SEN REČIŠKE KRESNE NOČI 

Čas poletja razvname čustva

Člani Kulturnega društva Rečica ob Savinji so pred lovskim domom v Poljanah pripravili 
program recitacij in pesmi, ki so govorile o ljubezni, erotiki in zvestobi.

Člani Kulturnega društva Rečica ob Savinji so 
v petek, 26. junija, ob lovskem domu v Poljanah 
pripravili večer poezije. Druženje brez mobilni-
kov in v soju bakel so poimenovali Sen rečiške 
kresne noči. 

FANTAZIJA, STRAST IN 
ZALJUBLJENOST

Kresna noč je v preteklosti veljala za najbolj 
čarobno noč v letu. Naši predniki so bili prepri-
čani, da je bilo tedaj mogoče najti zaklad, izve-
deti prihodnost in celo slišati ter razumeti go-
vorico živali. Verjeli so, da so v kresni noči imeli 
največjo moč čarovnice, vile, škrati in druga na-
dnaravna bitja.

Prebudile naj bi se tudi kresnice in fantazija 
ter strast in zaljubljenost. Slednja po besedah 
moderatorke večera Mojce Eremita hitro zameg-
li razum in prav tako hitro izpuhti. Zato je prise-
ganje večne zvestobe lahko močno dvomljiva 
reč. Vendarle sta čas poletja in prav kresna noč 
tista, ki razvnameta človekova čustva in ženeta 
v mamljivost strasti in poetičnosti. 

ZALJUBLJENOST, EROTIKA, KONCI IN NOVI 
ZAČETKI

Prav to so s svojim nastopom dosegli Kar-
men Rovšnik, Dejan Jeraj, Alenka Podpečan, De-

jan Ikovic, Zala Štiglic, Filip Pfeifer, Lidija Petro-
vič, Mojca Eremita in Filip Eremita. Program so 
namreč razdelili na zaljubljenost, vmesno fazo – 
erotiko ter konce in nove začetke. 

Sledilo je druženje in prijateljevanje, ko so 
obiskovalci poleg duhovne hrane dobili tudi 
sredstva za razvajanje borbončic. 

Tekst in foto: Marija Šukalo
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49. DRŽAVNO TEKMOVANJE MLADIH GLASBENIKOV TEMSIG

Tibor Cemič Krefl osvojil zlato plaketo

Tibor Cemič Krefl na državnem tekmovanju mladih glasbenikov Temsig v Slovenski Bistrici

V zadnjih dneh junija se je Tibor Cemič Kre-
fl iz Glasbene šole Nazarje udeležil državne-
ga tekmovanja mladih slovenskih glasbenikov 
Temsig. Tekmovanje v disciplini rog je poteka-
lo v Slovenski Bistrici. Tibor se je kljub dolgemu 
čakanju na svoj nastop odlično odrezal in osvo-
jil zlato plaketo.

Letošnje izredne razmere in ukrepi za prepre-
čevanje širjenja novega koronavirusa so posegli 
tudi v potek državnega tekmovanja mladih slo-
venskih glasbenikov. Večina disciplin je do pri-

četka razglasitve epidemije svoj tekmovalni del 
že izvedla, tudi ostali tekmovalci iz Glasbene šo-
le Nazarje, mladi rogist Tibor pa je moral na tek-
movalni del v svoji disciplini čakati vse do kon-
ca junija. A Tiborja dolgo čakanje na tekmovalni 
nastop, ki bi moral potekati že v marcu, ni zmed-
lo. V disciplini rog, v kategoriji I. b., je za odlično 
odigran tekmovalni program prejel zlato plaketo 
z 98,67 osvojene točke. Njegov mentor je Stefan 
Garkov, korepetitorka pa Milanka Črešnik.

Barbara Rozoničnik, foto: arhiv GŠ Nazarje

DRUŽINSKA KNJIGA MESECA V KNJIŽNICI MOZIRJE

Cica Gajić Grabovac: Kam 
z mulcem po Sloveniji

Štiri mamice, 
prijateljice iz gi-
mnazijskih let in 
strastne razisko-
valke sveta Cica 
Gajić Grabovac, 
Iva Jarm, Tina Dji-
novski in Urša 
Marinko so s svo-
jimi družinami po 
dolgem in počez 
prečesale Slove-
nijo. Tako se je z 
leti nabrala prava zakladnica idej za izlete, ki so 
jih zapisale v družinski vodnik Kam z mulcem 
po Sloveniji. 

Priročnik vsebuje opise 62 izletov in dožive-
tij z otroki (in psi), ki nas popeljejo v vse sloven-
ske regije. Vsak opis je opremljen s seznamom 
ključnih informacij, ki so staršem v pomoč pri 
odločitvi, kam se odpraviti, z namigi, kaj na lo-
kaciji doživeti in zakaj priporočajo izbrano de-
stinacijo. Opremljeno s fotografijami, ki vam bo-
do poskušale približati doživetje.
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TURISTIČNO DRUŠTVO MOZIRJE

Mozirjani so se podali že na 42. izlet
V okviru projekta Mozirjani potujemo so se 

člani domačega turističnega društva in ostali 
20. junija podali na prvi izlet v času po korona 
krizi. Pot jih je vodila v Zasavje, po kilometrih je 
bil to najkrajši izlet, najpomembnejša pa druže-
nje in dobra volja.

OGLED GRADU BOGENŠPERK
Po odhodu iz Mozirja je bil prvi obvezni po-

stanek na Trojanah, kjer niso mogli mimo diše-
čih trojanskih krofov. Pot so nadaljevali mimo Iz-
lak in Zagorja ter se ustavili na gradu Bogen-
šperk. Slednji velja za enega lepših slovenskih 
gradov in najpomembnejših kulturnih spomeni-
kov na Slovenskem. V njem je pod peresom Ja-
neza Vajkarda Valvasorja nastalo tudi delo Slava 
vojvodine Kranjske. 

V RUDNIKU SITARJEVEC
Naslednja postaja popotne druščine je bil ru-

dnik Sitarjevec v Litiji. V spremstvu vodnika so 

turističnega razvoja na podeželju. Tam so se ok-
repčali in pripravili za nadaljnje napore. Sledila 
je vožnja do Vač, kjer so si ogledali eno izmed 
najpomembnejših zgodovinskih najdb v Slove-
niji, tako imenovano vaško situlo. V obdobju že-
lezne dobe je bila najverjetneje namenjena to-
čenju pijače na slovesnostih. 

V GEOMETRIČNEM SREDIŠČU 
SLOVENIJE

Za konec so se ustavili v Slivni, kjer se naha-
ja GEOSS, geometrično središče Slovenije. Ogle-
dali so si nekaj spomenikov, ki obeležujejo po-
membne datume Slovenije in bivše Jugoslavije. 
Polni prijetnih vtisov so se zvečer vrnili v Mozir-
je, kjer bodo gotovo kaj hitro začrtali pot nas-
lednjega izleta.

Benjamin Kanjir, 
fotodokumentacija društva

ZELIŠČARSKI POTEP 

Obiskali kmetiji, vrtnarijo in samostan

Članice in člani zeliščarskega krožka pred samostanom na Kostanjevici

Na pobudo obiskovalcev Centra za družine 
Medgen hiša se je lani v okviru centra oblikoval 
zeliščarski krožek, ki ga vodita Amanda Kladnik 
in Maja Žerovnik, zeliščarki iz Gornjega Grada. 

MESEČNA SREČANJA
Članice in člani so se srečevali mesečno, se 

na teh srečanjih pogovarjali in spoznavali zeli-
šča, njihovo nabiranje in uporabo. Kuhali so ze-
liščne čaje in pripravljali mazila …  

POUČEN IZLET 
Konec junija so se rečiški zeliščarji in zeli-

ščarke odpravili na poučen izlet. Ustavili so na 
zeliščni kmetiji Vila Lavanda nad Ajdovščino, 
obiskali vrtnarijo Trajnice Golob Klančič, ki je 
največji proizvajalec trajnic v Sloveniji. Za tem 
so se odpravili v Novo Gorico v samostan na 
Kostanjevici, kjer je pokopan francoski kralj z 
družino iz veje Burbonov. Za pozno kosilo so se 
ustavili na turistični kmetiji Malovščevo na Gori-

škem, kjer jim je gospodarica Barbara razkaza-
la vinsko klet. 

SLOŽNI ZA PONOVEN IZLET
Popotniki so se domov vrnili s številnimi 

novimi spoznanji in željo, da tako bogat iz-

let še ponovijo. Predvsem pa so se dogovori-
li, da se bodo tudi po poletnem zatišju sreče-
vali v Medgen hiši in še naprej izpopolnjeva-
li svoje znanje. 

Urška Selišnik

Izletniki so si ogledali rove in razstavne eksponate rudnika Sitarjevec v Litiji. 

V Vačah pri eni najpomembnejših zgodovinskih najdb v Sloveniji – vaški situli

si ogledali rove in tam postavljene razstavne ek-
sponate.

SITULA IZ VAČ
V bližini Litije so nato obiskali domačijo Pa-

ternoster, ki velja za dober primer trajnostnega 
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Grad Rudenek in legenda o Kugli
Če pozoren popotnik na svo-

ji poti po lokalni cesti z Rečice ob 
Savinji proti zaselku Poljane pog-
leda v hrib levo od ceste, še lahko 
ugleda ostanke nekoč precej mo-
gočnega gradu Rudenek (Lekšetov 
grad). Kot pričajo zgodovinski viri, 
je grad Rudenek, o katerem fizič-
no pričajo le še ruševine, verjetno 
nastal le malo pred njegovo prvo 
omembo leta 1345. Takrat je bil v 
listinah omenjen kot »west Rude-
neck«. Zgodovinar Dušan Kos do-
mneva, da je nastal kot nadome-
stna vrbovška gradnja za leta 1326 
podrti grad Rudenštajn. 

PREDMET INTENZIVNIH IN 
NAPETIH BOJEV

Grad je bil sredi 14. stoletja pred-
met intenzivnih in napetih bojev, 
ki so v marsičem odločili nadalj-
nje razmerje moči med Žovneškimi 
oziroma grofi Celjskimi in ostalimi 
plemiškimi rodbinami na Savinj-
skem. Pri sporu glede gradu Kos 
izpostavlja dejstvo, da so vsi ude-
leženci spora dediči grofov Vovbr-
ških in da je spor za grad najverje-
tneje še zadnji odmev boja za vov-
brško dediščino. 

ŠKOF TAVČAR PRVI 
DOLGOROČNEJŠI GOSPODAR 
Dejstvo je, da je Grad Rudenek 

z okoliškimi zemljišči kupil Tav-
čarjev predhodnik škof Glušič, in 
to le mesec in en dan pred svo-
jo smrtjo. Po spletu okoliščin je bil 
prvi dolgoročnejši gospodar Ru-
deneka prav škof Tavčar. Ta ga je 
dal leta 1595 v najem za pet let 

svojemu stričniku Gašperju Tav-
čarju. 

OHRANJENA KLAVZULA
V zapisih je ostala ohranjena tu-

di klavzula, po kateri mora Gašper 
Tavčar »pri urjenju in v vojskah 
skrbeti za naše bojne konje tu na 
Štajerskem in jih popeljati v boj s 
sovražnikom. Zato smo ga dolžni s 
konji, orožjem in hlapci ter z vsem 
potrebščinami oskrbeti, zanj vzdr-

ževati konja in hlapca in mu poleg 
navadne mezde, ki znaša 50 raj-
nišev na leto, kadar je v vojskah, 
izplačati še 12 rajnišev mesečno« 
(zapisano po Ignacu Orožnu). Le-
ta 1598 se je Tavčar prostovoljno 
odpovedal najemu, saj mu le-ta ni 
prinašal dobička.

LETA 1635 GRAD OPUSTOŠILI 
UPORNI KMETJE

Znano je tudi, da je na dan 18. 
oktobra 1628 škof Tomaž Hren v 

Rudeneku posvetil kapelo in oltar, 
leta 1635 pa so grad, ki ga je imel 
v najemu hudobni fevdalec Johann 
Petschocher, opustošili uporni 
kmetje. V posesti škofije je ostal do 
leta 1788, ko je postal last verskega 
sklada. Kot je navedeno v knjigi Trg 
Rečica in škof Tavčar v Evropi 16. 

stoletja, ki jo je po zgodovinskih vi-
rih zapisal Varpoljčan Jože Tlaker, 
je grad verjetno začel propadati po 
omenjenem opustošenju. Tlaker 
namreč omenja, da niti iz nadško-
fijskega niti iz graškega arhiva ne 
izhaja kakšen dokument, ki bi na-
kazoval na obnovo poslopja po po-
žigu leta 1635.

LEGENDA O KUGLI
V zvezi z gradom Rudenek 

obstaja lepa legenda o malem gri-
ču ob vznožju grajskih ruševin, ki 

jo je zapisal kronist Zdravko No-
vak. Gomila, imenovana Kugla, naj 
bi nastala pri turškem obleganju 
gradu Rudenek. V spopadu naj bi 
padel turški poveljnik. Turki so ga 
pokopali kar sredi polja. Vsak Turek 
je na grob svojega poveljnika v tur-
banu prinesel prsti. Ker jih je bilo 
kot listja in trave, je tako sredi rav-
nine nastal grič. Danes je na Kugli 
postavljena klopca in obiskovalec, 
ki si na njej odpočije, ima razgled 
na ostanke gradu.

RENESANČNI DVOREC LEŠJE
Z Rudenekom je z legendo pove-

zan tudi lepo ohranjen renesančni 
dvorec Lešje, ki se nahaja v naselju 
Homec. Zgrajen je bil v začetku 14. 
stoletja, prvič se v listinah omenja 
leta 1364. Danes je to najstarejša 
ohranjena posvetna stavba v obči-
ni Rečica ob Savinji. 

O njej je pokojni slovenski umet- 
nostni zgodovinar Ivan Stopar na-

vedel pripoved pokojnega lastni-
ka Lešja – Ivana Vršnika, ki dvorec 
Lešje povezuje z gradom Rudenek: 
»Bilo je sedem bratov, ki so pozi-
dali gradove: Lekšetovega (Rude-
nek), leškega, Negojnico, Zagradi-
še, Nazarje … Bratje so se sprli. Ne-
gojniški je Lekšetu z gradu sestrelil 
kokoš s krožnika. Potem je šel naš 
gor, podstavil svečo k smodniku, 
da je negojniški grad razneslo. Ta-
ko mu je vrnil …«

Tatiana Golob

Dvorec Lešje je najstarejša ohranjena posvetna stavba v občini 
Rečica ob Savinji. (Foto: Igor Solar)

Grad Rudenek na upodobitvi Georga Matthäusa Vischerja iz okoli 
leta 1681 (vir: gradovi.net)

Le še ruševine dokazujejo obstoj nekoč mogočnega gradu Rudenek. 
(Foto: Aleš Hotko/gradovi.net)
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OBČINA REČICA OB SAVINJI

Županjina popotnica najboljšim devetošolcem

Devetošolci, ki so dosegli najboljši uspeh, so bili povabljeni na sprejem k županji Ani 
Rebernik, priznanja pa so prejeli na slovesnosti ob občinskem prazniku.

Županja Ana Rebernik je tradicionalno pri-
redila sprejem za rečiške devetošolce, ki so 
dosegli najboljši uspeh. Šest devetošolcev sta 
spremljala ravnatelj Osnovne šole Rečica ob Sa-
vinji Peter Podgoršek in razredničarka Zvon-
ka Kladnik. 

MLADI O NAČRTIH IN POKLICNIH ŽELJAH
V občinskih prostorih so spregovorili o svo-

jih nadaljnjih načrtih in poklicnih željah, župa-
nja pa jim je svetovala, naj se čim bolj izkažejo 
tudi v nadaljnjem izobraževanju. »Da ste pame-
tni, ste dokazali, sedaj pokažite še veliko mero 
vztrajnosti in iznajdljivosti in boste uspeli,« jih 
je spodbudila. Hkrati jim je ob prihajajočih no-
vih izzivih položila na srce, naj ostanejo zves-
ti sami sebi.

OB KONCU NENAVADNEGA ŠOLSKEGA LETA
Letošnja generacija devetošolcev si bo konec 

osnovnega šolanja zapomnila tudi po razmerah, 
ki so zaradi omejitev v času korona krize močno 

vplivale na njihov vsakdan in jih prikrajšale za 
druženje in skupno doživljanje zadnjih tednov 
šolanja. Vendar so učenci po besedah ravna-

telja Podgorška v tem času pridobili drugačna 
znanja in veščine, ki zagotovo prav tako štejejo.

Tekst in foto: Barbara Rozoničnik

OBČINA SOLČAVA 

Za majhno skupnost mladi še posebej dragoceni

Solčavski devetošolci na sprejemu pri županji Katarini Prelesnik (levo) z razredničarko 
Hano Orešnik (druga z leve) in sorazredničarko Branko Anželak.

Kot že leta doslej je tudi ob koncu letošnje-
ga, povsem neobičajnega šolskega leta župa-
nja občine Solčava Katarina Prelesnik povabi-
la na sprejem solčavske učence, ki so zaključili 

osnovnošolsko izobraževanje. Povabljeni so bi-
li vsi ne glede na učni uspeh. na obisku sta jih 
spremljali razredničarka Hana Orešnik in so-
razredničarka Branka Anželak.

VRATA OBČINSKIH PROSTOROV VSELEJ 
ODPRTA

Županja je v pozdravnem nagovoru dejala: 
»Za nas so dragoceni prav vsi mladi, ki vstopa-
jo na samostojno življenjsko pot in jim spodbu-
de, ki jih v tem času dobijo, veliko pomenijo pri 
izzivih, s katerimi se srečujejo pri nadaljnjem iz-
obraževanju in kasneje v življenju.« Mlade gos-
te je povabila, da se še oglasijo, saj so vedno do-

brodošli in bodo za njih vrata občinskih prosto-
rov vselej odprta.

OBČINSKA SREDSTVA ZA ZAKLJUČNO 
EKSKURZIJO 

Za spomin je vsakemu podarila praktično dari-
lo in knjigo o Solčavi, ki jih bo spominjala na nji-
hove korenine tudi pozneje v življenju. Poleg te-
ga darila je Občina Solčava skupaj z Občino Luče 
prispevala sredstva za zaključno ekskurzijo deve-
tošolcev Osnovne šole Blaža Arniča Luče, kamor 
hodijo k pouku solčavski otroci po končanih štirih 
letih na domači podružnični šoli v Solčavi.

Marija Lebar, foto: Bernarda Prodnik

POKAL COCKTA

Timi Zajc ohranil 
formo za zmage

V Kranju so se pretekli petek pomerili najbolj-
ši slovenski smučarski skakalci in skakalke na 
drugi poletni tekmi na domačih tleh. Na poka-
lu Cockta je drugič letos slavil Timi Zajc (258,4 
točke, SSK Ljubno ob Savinji BTC), pri ženskah 
pa je bila najboljša Ema Klinec (237,5).

Zajc je premagal drugega Žigo Jelarja, ki je 
zaostal vsega tri desetinke točke. Tretji Anže La-
nišek je zaostal le 1,6 točke. Četrti je bil Rok Ju-
stin (246,7), s petim mestom pa se je na skakal-
nice tekmovalno vrnil Peter Prevc (237,5).

EMA KLINEC NAJBOLJŠA OD ŽENSK
V ženski konkurenci je po drugem mestu pre-

tekli petek slavila Klinčeva, ki je bila za 1,2 toč-
ke boljša od Špele Rogelj. Tretja je bila Jerneja 
Brecl (226,8), četrta pa zmagovalka prve tekme 
v Mislinji Nika Križnar (215,2). Peterico najboljših 
je sklenila Katra Komar (197,8).

NN
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ŠPORTNO DRUŠTVO GMAJNA VARPOLJE

Na čelu društva Slokan zamenjal Pukarta 

Nekdanji (levo) in sedanji predsednik, 
Franjo Pukart in Filip Slokan, sta si enotna, 

da bo delo društva teklo po ustaljenih 
tirnicah, v kolikor bo to dopuščala 

epidemiološka slika in smernice NIJZ.

Člani Športnega društva Gmajna Varpolje so 
sredi junija pripravili volilni občni zbor. Po štirih 
mandatih predsednikovanja je Franja Pukar-
ta na čelu društva zamenjal Filip Slokan. Na 
srečanju, ki so ga po dveh desetletjih delova-
nja prvič pripravili v svojem športnem parku, so 
pregledali delo v preteklem letu in si zadali na-
loge za to.

OB JUBILEJU KUPILI DEFIBRILATOR 
O opravljenem delu je spregovoril Pukart, 

ki se je vsem zahvalil za pomoč pri vodenju 
društva in poudaril, da je bilo preteklo leto za 
njih nekaj posebnega. Praznovali so namreč 
okrogli jubilej društva. Z njegovo ustanovitvijo 
so v dveh desetletjih delovanja dosegli osnovni 
namen: povezati kraj in krajane v skupno, dru-
žabno ter zdravo, športno okolje. Ob jubileju so 
s privarčevanimi sredstvi in sredstvi donatorjev 
kupili defibrilator ter ga postavili k apartmaju Ol-
ga v Varpoljah.

USPEŠNA SEZONA PRIREDITEV
Za njimi je še ena uspešna sezona športnih 

dogodkov, rekreacije in pridobitev. Med slednje 
sodi peskovnik ob otroškem igrišču. Med večji-
mi prireditvami so poleg praznovanja organi-
zirali 24-urni maraton v odbojki in balinanje v 
sklopu občinskega praznika. Družili so se tudi ob 
tradicionalni pokušini zgornjesavinjskih mesnih 
specialitet, ki so jih izdelali člani društva. 

AKTIVNOSTI ZA ODKUP ZEMLJIŠČ TEČEJO 
Kot že vrsto let do sedaj, so tudi v preteklem 

letu tekle aktivnosti za odkup zemljišč, kjer 
se nahaja športni park. Ta so še vedno v lasti 
Agrarne skupnosti Spodnje Pobrežje. Dogovori 
se bodo po mnenju Pukarta zaključili v tem letu. 

Delo društva bo letos teklo po ustaljenih tir-
nicah, v kolikor bo dopuščala epidemiološka sli-
ka in smernice NIJZ. Zaradi novega koronaviru-
sa so nekatere dejavnosti morali odpovedati. 

Tekst in foto: Marija Šukalo

NOGOMETNO DRUŠTVO MOZIRJE

Mladi nogometaši odšli na počitnice

Julija bodo člani ND Mozirje počitnikovali, avgusta pa se polni energije vrnili v 
Športni park Mozirje.

Ob razglasitvi konca epidemije so se 
nogometaši vrnili na zelenice ob Savinji, 
najmlajši pa na igrišče ob Osnovni šoli 

Mozirje.

V teh dneh, ko so vrata zaprli hrami učenos-
ti, so z aktivnimi treningi za mesec dni zaključili 
tudi mladi športniki Nogometnega društva Mo-
zirje. Veseli konca epidemije so se dober mesec 
dni podili za žogami in poslušali navodila svo-
jih trenerjev. Julija bodo počitnikovali, avgusta 
pa se polni energije vrnili na zelenice Športne-
ga parka Mozirje.

TRENIRALI SAMI IN OBJAVLJALI POSNETKE 
DELA

V času epidemije so morali nogometaši trenirati 
sami. Navodila za treninge so dobivali s strani tre-
nerjev preko družbenih omrežij, kamor so nato ob-
javljali posnetke svojega dela. Kljub temu to ni bilo 
to, saj v društvu poleg učenja tega športa spodbu-

jajo družabnost in druženje, zato so drug drugega 
zelo pogrešali. Ob razglasitvi konca epidemije so 
se vsi veseli vrnili na zelenice ob Savinji, najmlaj-
ši pa na igrišče ob Osnovni šoli Mozirje. 

UREDILI GLAVNO IGRIŠČE
V lanskem letu so člani društva uredili po-

možno igrišče, ki jim je sedaj v ponos. Letošnjo 
spomlad so se lotili še remonta glavnega igri-
šča. Na mestih, kjer je bila travna ruša slaba ali 
uničena, so nasuli novo zemljo in posejali travo. 
Ta mesta so sedaj spričo rednega deževja in za-
livanja lepo ozelenela, društvo pa ima na voljo 
dve res dobri in urejeni igrišči.

OD AVGUSTA TUDI KADETSKA EKIPA
Že od ustanovitve je želja članov društva, da 

bi bile zastopane vse starostne kategorije no-
gometašev. Po julijskih počitnicah bo zavoljo 
številčne generacije starejših dečkov U15 za-
čela z delom kadetska ekipa, torej U17. V njej 
bodo lahko brcali mladi letnikov 2004 in 2005. 
Trenerji ob tem upajo, da se jim pridruži še 
kakšen nadebuden nogometaš iz doline, saj 
obljubljajo strokovno delo, zdravo preživljanje 
prostega časa, urjenje discipline in veliko me-
ro družabnosti.

Do cilja imeti zastopane vse starostne kate-
gorije bo društvu tako manjkala samo še eki-
pa mladincev, ki bo v naslednjih letih prav go-
tovo zaživela. 

Tekst in foto: Benjamin Kanjir
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24-URNI MARATON ODBOJKE NA MIVKI

Maratonci še sedmič na preizkušnji

V Varpoljah je ponovno zmagalo prijetno druženje in dobra volja vseh nastopajočih. 
(Foto: Cvetka Pukart)

Na praznični večer dneva državnosti tudi hu-
di nalivi niso mogli preprečiti uspešne izvedbe 
že 7. tradicionalnega maratona odbojke na mivki 
v varpoljskem športnem parku. 24-urnega igra-
nja odbojke se je tokrat lotilo trideset igralcev, ki 
so z žrebom določili deset mešanih trojk, pet za 
vsako ekipo. 

ZA VSAKIM DEŽJEM POSIJE SONCE
Ne glede na deževen začetek tekmovalci ni-

so oklevali in so se z vso resnostjo podali v boj 
za zmagovalca. V njihovi igri ni manjkalo znanja, 
vrhunskih potez, šaljivih vložkov in seveda bor-
benosti ter vzdržljivosti. Kot pravi pregovor »za 
vsakim dežjem posije sonce«, je tekmovalce pri-
čakalo sončno in toplo jutro ter vroče nadalje-
vanje, ki pa je pri nekaterih dejavnik utrujenos-
ti le še povečalo. 

EKIPA B PREMAGALA »AJEVCE« Z 
2089:2075

Predvsem se je to poznalo ekipi A, ki je dve 
uri pred koncem še vodila za 60 točk, v končnici 
pa prepustila vodstvo in zmago ekipi B. Rezultat 
2089:2075 je bil na koncu le nepomemben vi-
sok točkovni izkupiček, pomembno je bilo pred-
vsem to, da je ponovno zmagalo prijetno druže-

nje in dobra volja vseh nastopajočih. Izpostaviti 
velja še odličen ambient in dobro organizacijo s 
strani domačega športnega društva. 

VABILO ZA PRIHODNJE LETO
Idejni vodja prireditve in od letos tudi no-

vi predsednik Športnega društva Gmajna Fi-
lip Slokan je ob koncu pohvalil vse tekmoval-

ce, se jim zahvalil za udeležbo in jih obenem po-
vabil na novo snidenje prihodnje leto. Zahvalil 
se je tudi gledalcem za odlično vzdušje in vsem 
sponzorjem za praktična darila. Tako medalje 
kot darila je udeležencem podelil podžupan ob-
čine Rečica ob Savinji Ivan Kramer.

FP

41. OD LIPE DO PRANGERJA – MED DVEMA OGNJEMA

Dež in razmočen teren pomagala do zmage Abstinentom
Tradicionalna prireditev rečiškega turistične-

ga društva Od lipe do prangerja je bila letos ze-
lo okrnjena. Organizatorji so namreč zaradi pri-
poročil vlade in NIJZ uspeli izvesti le športne ak-
tivnosti. Tako so na dan državnosti obudili igro 
med dvema ognjema.

TEKMOVALO ŠEST EKIP
Na športnem igrišču ob osnovni šoli se je za 

zmago kljub dežju in premočenemu igrišču bo-
rilo šest ekip. Slednje so se v dveh skupinah po-
tegovale za naziv najboljšega in pokale. 

VREMENSKE NEPRILIKE SO V SVOJO KORIST 
IZKORISTILI ABSTINENTI

Do finalnih bojev so se prebili Amaterji in 
Binini upognjenci. Ti so pokazali veliko me-
ro znanja in vzdržljivosti, kar se jim je obre-
stovalo s tretjim mestom. V boju za naziv naj-
boljšega je igro med Prihovo in Abstinenti 
prav tako krojil dež. Vremenske neprilike so 

v svojo korist izkoristili Abstinenti in si pribo-
rili zmago.

Za pošteno in športno obnašanje na igrišču 
sta poskrbela sodnika Uroš Dogaris in Boštjan 
Čopar. Čestitke za udeležbo in požrtvovalnost je 
udeležencem izrekla predsednica društva Urša 
Selišnik, ki je najboljšim podelila pokale.

Tekst in foto: Marija Šukalo

Igra med dvema ognjema je tudi med odraslimi zelo priljubljena. 

Prvim trem ekipam je pokale podelila 
predsednica Turističnega društva 

Urša Selišnik.
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ATLETSKI POKAL SLOVENIJE V LJUBLJANI

V tekih na 100 in 200 metrov slavila Mihalinčeva

Maja Mihalinec je na Atletskem pokalu Slovenije slavila v teku na 
100 in v teku na 200 metrov. (Foto: Peter Kastelic/AZS)

Pretekli vikend so v Ljubljani po-
tekala atletska tekmovanja na dr-
žavnem atletskem pokalu. Rezulta-
ti so šteli tudi za Atletsko ligo Tele-
kom Slovenije. V teku na 100 in v 
teku na 200 metrov je slavila Mo-
zirjanka Maja Mihalinec. Na krajši 
razdalji si je pritekla rezultat 11,79, 
na daljši pa 23, 88. 
NEZADOVOLJNA ZARADI VETRA 

V PRSA
Članica Mass Ljubljana kljub 

zmagi z izidom ni bila zadovoljna. 
V prsa ji je namreč na sobotni tek-
mi na 100 metrov pihal veter kar 1,7 

metrov na sekundo. Kljub temu je 
napredek viden, saj je tekla bolje 
kot v Mariboru. 
KONKURENCA PRINESE BOLJŠE 

REZULTATE
»Pogrešam konkurenco, saj je v 

šprintu vedno dobrodošla. To pri-
nese tudi boljše rezultate,« je oce-
nila dogajanje Mihalinčeva, ki bo 
sredi julija nastopila na 15. mem-
orialu Matica Šušteršiča in Patri-
ka Cvetana. Tekma v Ljubljani prav 
tako šteje za Atletsko ligo Telekom 
Slovenije. 

Marija Šukalo

TENIS TURNIR REČICA OPEN 2020

Zmaga Mateju Ribiču, tekmovalo 64 igralcev

Nagrade najboljšim sta podelila vodja tekmovanja Andrej Weiss 
(drugi z leve) in predsednik društva David Hudobreznik (tretji z 

leve). (Foto: arhiv ŠD Rečica ob Savinji)

Na Rečici ob Savinji so v ne-
deljo zaključili s turnirjem v te-
nisu. Rečiško športno društvo se 
ga je odločilo pripraviti kljub šir-
jenju bolezni covid-19 in je bil iz-
veden po navodilih vlade in pri-
poročilih NIJZ. V tednu dni se je 
pomerilo 64 igralcev iz vse doli-
ne, ki so odigrali več kot sto te-
kem. Dogajanje je krojilo tudi de-
ževno vreme.
MATEJ RIBIČ PREMAGAL BLAŽA 

WEISSA
Pred številni gledalci je Matej 

Ribič premagal Blaža Weissa in si 
prislužil prvo mesto ter na drugem 

pustil predstavnika organizator-
ja Andreja Weissa. Tretje in četrto 
mesto sta si razdelila Andrej Grlica 
in Žiga Božič. Zmagovalec tolažilne 
skupine je postal Matjaž Časl. Na-
grade najboljšim sta podelila pred-
sednik društva David Hudobreznik 
in vodja turnirja Andrej Weiss. 

IZREDNO ZANIMANJE 
ZA TENIS

Po Weissovih besedah je turnir 
pokazal izredno zanimanje za tenis 
v dolini. Naslednji bo na Ljubnem 
ob Savinji konec julija. 

Marija Šukalo

DOBRODELNI NOGOMET NA LJUBNEM OB SAVINJI

Ekipa »zelenih« brez konkurence
Na dan državnosti je Sloven-

ska ljudska stranka v sodelova-
nju z Občino Ljubno organizirala 
dobrodelni nogometni turnir. Na 
Forštu so se pomerile ekipe Doma-
čih podjetnikov, Prekmurcev, Slo-
venske ljudske in Slovenske de-
mokratske stranke. 

DOMAČI PODJETNIKI 
TRETJI

Številni gledalci so kljub dežev-
nemu vremenu videli dobre in na-
pete boje. Slavili so organizator-

ji s kapetanom Marjanom Podob-
nikom, ekipa »zelenih« namreč 
ni imela konkurence. Na drugem 
mestu so pristali Prekmurci in tret-
jem Domači podjetniki s kapeta-
nom Robertom Fedranom.

Pokale sta podelila župan Franjo 
Naraločnik in predsednica glavne-
ga odbora stranke Darija Jamnik. 
Da je igra tekla po predpisih, sta 
skrbela sodnika Gojko Kusič in Vi-
lijem Krajnc.

Tekme je komentiral Luka Sveti-

na v sodelovanju s podpredsedni-
co SLS Suzano Laro Krause. 

ZBRALI NEKAJ VEČ KOT TRISTO 
EVROV

Namen dogodka je bil zbira-
nje finančnih sredstev za otroke 
iz socialno ogroženih družin in po-
moč pri nabavi šolskih potrebščin 
za naslednje šolsko leto. Epidemi-
ja novega koronavirusa je namreč 

močno zarezala v življenja, še po-
sebno tistih, ki so že prej trpeli po-
manjkanje. 

Zbrana sredstva, teh je bilo sku-
paj nekaj več kot tristo evrov in so 
bila razdeljena na tretjine, so bila 
predana župnijskima Karitas Ljub-
no in Luče ter šolskemu skladu 
Osnovne šole Blaža Arniča Luče.

Marija Šukalo

Vabljeni na prenovljeno stran savinjske.com
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FRISCHAUFOV DOM NA OKREŠLJU

Začetek gradnje po najboljšem scenariju že ta mesec
Na Okrešlju delavci trenutno čis-

tijo ostanke pogorišča, na katerem 
bo zrasla nova, sodobna planinska 
koča. Lastniki, Planinsko društvo 
Celje Matica s predsednikom Bra-
netom Povšetom trenutno čakajo 
na izdajo gradbenega dovoljenja. 
Upajo, da ga dobijo še ta mesec, da 
bodo z gradnjo lahko takoj začeli.
ZARADI POŽARA POLMILIJONSKA 

ŠKODA
V začetku lanskega novembra 

je priljubljena planinska postojan-
ka na Okrešlju pogorela do tal. Po 
zaključeni kriminalistični preiskavi 
je bila kot vzrok navedena napaka 
na električni napeljavi. Dom je torej 
pogorel zaradi več kot 60 let stare 
električne napeljave. V veliki me-

ODPOVEDANI SOLČAVSKI DNEVI

Ne morejo zagotavljati 
ustrezne distance

Vlada je sprejela ukrep, da se 
ponovno zmanjša število udele-
žencev posameznih dogodkov s 
500 na 50. Blanka Kovačič iz Cen-
tra Rinka je ob tem sporočila: »Za 
nas to pomeni, da moramo odpo-
vedati Solčavske dneve, ki so bili 
planirani od 24. do 26. julija s po-
udarkom na prireditvenem pro-
storu v nedeljo, 26., saj ne more-

mo zagotoviti ali izvajati potrebnih 
ukrepov v primeru, da bi vseeno 
prijavili prireditev na NIJZ. Žal na 
Solčavskih dneh ne moremo zago-
tavljati ustreznega sedežnega re-
da in ustrezne distance 1,5 metra, 
zato smo se odločili, da nedeljske 
prireditev, ki bi jo organiziral Cen-
ter Rinka, ne bomo izpeljali.«

Marija Lebar

Nov Frischaufov dom na Okrešlju bo sodobnejši, grajen po 
modernih kriterijih in temu primerno opremljen ter prostornejši. 

(Fotodokumentacija PD Celje Matica)

Na Okrešlju so postavili začasno barako, ki jo uporabljajo delavci. 
(Fotodokumentacija PD Celje Matica)

ri je bil še v lanskem letu obnov-
ljen, zato je materialna škoda zara-
di požara znašala okoli pol milijo-
na evrov. 

ZA DELAVCE POSTAVILI 
ZAČASNO BARAKO

Akcija za gradnjo nove postojan-
ke je stekla že v parih dnevih po do-
godku. Ko je vreme dopuščalo, v ča-
su požara je bilo namreč zelo sla-

bo, so na pogorišče začeli prihaja-
ti planinci in drugi prostovoljci, ki 
so hoteli pomagati. Čiščenju okoli-
ce je sledila postavitev začasne le-
sene barake, ki jo sedaj uporablja-
jo delavci, v njej pa je mogoče dobi-
ti tudi kakšno tekoče okrepčilo. Ob 
baraki je iz palet zrasla Okrešeljska 
plaža, ki ob sončnih dnevih privab-
lja obiskovalce in nudi čudovite raz-
glede na okoliške vršace.

NOV OBJEKT BO GRAJEN PO 
SODOBNIH KRITERIJIH

Predsednik društva Brane Pov-
še upa, da jim bo gradbeno dovo-
ljenje izdano še v tem mesecu. Iz-
vajalca del sicer še nimajo izbra-
nega, kljub temu upajo na takojšen 
začetek gradnje. Nov objekt bo zra-
sel na mestu starega, od katerega 
bodo ostali uporabljeni samo klet-
ni prostori. Idejni projekt so čla-
ni društva potrdili na skupščini fe-
bruarja letos. Ležišč bo imel sicer 
nekaj manj kot prejšnji, bo pa bi-
stveno sodobnejši, grajen po mo-
dernih kriterijih in temu primerno 
opremljen ter prostornejši.
Z JULIJEM ODPRTA POSTOJANKA 

NA KOROŠICI
S 1. julijem je odprta tudi posto-

janka na Korošici. Čez teden bo v 
njej na voljo pijača, ob vikendih tu-
di jedača. Na voljo je 16 ležišč. 

Spomnimo. Kocbekov dom na Ko-
rošici je zaradi napake planinke zgo-
rel 20. oktobra 2017. Planinka je v zim-
ski sobi namesto vode na ogenj pri-
stavila vnetljivo snov, ki je zagorela, 
ogenj pa je popolnoma uničil posto-
janko, katere obnova je bila zaključe-

na teden dni pred tem dogodkom. 
Lastnik doma je prav tako Planin-

sko društvo Celje Matica, ki se za-
to sedaj ukvarja z obnovo oziroma 
gradnjo kar dveh postojank. Ker je 
Frischaufov dom na Okrešlju lažje 
dostopen in ima zato tudi več obi-
ska, so se odločili, da najprej zgradi-
jo tega, za njim pa se podajo v grad-
njo na Korošici. 

Benjamin Kanjir

Pri PD Celje Matica so na Korošici ob pogorišču Kocbekovega doma 
postavili tri kontejnerje. V enem od njih bodo na voljo tudi zasilna 

ležišča. (Foto: Matjaž Čanžek)
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IZ POLICIJSKE BELEŽNICE

Kronika, Zahvale, Oglasi

Naročniki Savinjskih novic imajo 15% POPUST pri objavah zahval.

Po isti poti, koder odhajaš,
nevidno prihajaš nazaj,
med svoje, ki jih ne nehaš ljubiti
in ki živijo od tvoje ljubezni.
                                 (Tone Kuntner)

Čas hitro beži
in ponovno je prinesel tiste dni,
ki jih ne moremo spremeniti,
niti pozabiti.

ZAHVALA

Poslovila se je naša ljuba mama, babica, 
prababica in teta 

Helena SELIŠNIK
14. 4. 1922 – 26. 6. 2020

Iskreno se zahvaljujemo sosedom, sorodnikom in vsem, ki ste da-
rovali za sv. maše, sveče in cvetje, molili zanjo in jo pospremili k več-
nemu počitku. 

Posebna zahvala gre gospodu župniku Vikiju Košcu, ki jo je obisko-
val 13 let na domu, patronažni sestri Verici in dr. Andreji Moličnik.

Vsem iskrena hvala. 

Vsi njeni 

V SPOMIN

11. julija mineva 10 let, odkar nas je zapustil naš dragi 

Mirko POTOČNIK
7. 8. 1955 – 11. 7. 2010

Hvala vsem, ki ga skupaj z nami nosite v srcih, postojite ob njego-
vem grobu, prižigate sveče ali se ga kakor koli drugače spominjate.

Pogrešamo te.

Vsi njegovi

•	 DREVO	IN	KAMENJE	OVIRALO	PROMET
Solčava: Zaradi podrtega drevesa in večjega kamenja, ki ga 

je prineslo na cesto, je bila v ponedeljek, 6. julija, nekaj časa v 
celoti zaprta cesta med Solčavo in Logarsko dolino. Vremenska 
postaja Logarska dolina je do 21:45 v pol ure izmerila 21,65 mm 
padavin.
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Za razvedrilo

BENION ZA ABRAHAMA
V Zajčji dobravi, osrednjem delu Ljubije, se je pred dnevi zgodil praznični incident. Na znameni-

tem 90-stopinjskem ovinku v levo, kjer domačini živijo nagnjeni precej v desno, so ob padli klapi 
50-letnice sokrajana Benjamina Kanjirja postavili veliko originalno piksno pira BENION in najve-
čjo ribiško palico s kapitalnim ulovom ščuke iz mozirskega bajerja (da je Benota skoraj kap). Poro-
čevalec Savinjskih novic o največjih ulovih sulca in soma se je že večkrat izkazal z ribiškimi zgod-
bami (beri pretiravanjem), zato mu bo naslednjih 50 dni na ovinku s 40 km/h opletala lesena ščuka 
velikanka. Beno, na še mnogo piva lastne blagovne znamke! 

KO IMATA OBA SVOJ PRAV
Na prireditvi ob obletnici prebega pilotov 

JLA s helikopterjem in pristankom na Gol-
teh se je Bogomir Šuštar (levo), eden izmed 
dveh glavnih akterjev dogodka, zapletel v po-
govor s Stanetom Tajnškom, veteranom voj-
ne za Slovenijo iz velenjskega območnega 
odbora. Zavoljo hrabrega dejanja je Šuštar ži-
va legenda, Tajnšek pa mu tega ni oporekal. 
Prav tako sta se oba strinjala, da sta prebeg-
la tvegala svoji življenji, da sta poletela s he-
likopterjem JLA, saj bi ju lahko sklatili tako ju-
go vojska kot teritorialci. Njun pogovor pa se 
je zapletel šele ob omembi hrane. Nikakor se 
nista mogla strinjati, kdo je v tistih časih kuhal 
boljši pasulj, ali kuharji JLA ali kuharji družbe-
ne prehrane iz Velenja. Dogovorila sta se, da 
bosta pogovor o tem nadaljevala prihodnje 
leto, ko bo slovesnost ob 30-letnici prebega.

BK

JM
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Križanka, Informacije

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 29. številki SN

2020

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

Veter. postaja Mozirje, tel.: 5831-017, 5831-418, 839-02-20, 839-02-21.
Dežurni živinozdravnik je dosegljiv na tel.: 041-724-972.
Sprejem naročil in izdaja zdravil: delavnik: od 7. do 8.30 ure, nedelje, prazniki: od 
7. do 8. ure. Veterinarski higienik (konjaška služba), tel.: 545-10-31.
Ambulanta za male živali: ponedeljek, sreda, petek od 7. do 15. ure, torek, če-
trtek od 10. do 18. ure.

D e ž u r n e 	 s l u ž b e

VETERINARSKO DEŽURSTVO

ZDRAVSTVENO DEŽURSTVO
Dežurna ambulanta je odprta samo ob sobotah, nedeljah in praznikih od 7. do 
21. ure. V preostalem času poiščite zdravnika v dežurnih ambulantah v Vele-
nju ali Žalcu, za otroke do vključno 18. leta na Pediatričnem urgentnem centru 
Celje in za poškodovance na Urgentnem centru Celje. Ob nujnem stanju pok-
ličite 03/837-08-00 ali 112.

DEŽURNA SLUŽBA ELEKTRO CELJE
Vse prijave okvar se javljajo direktno v Celje v center vodenja, od koder se 
nato napoti dežurni elektromonter na teren. 
(03) 42 01 000 (centrala)
(03) 42 01 180 (prijava napak na števcu) od 7. do 15. ure
(03) 42 01 240 (prijava napak na omrežju) 24 ur/dan

DEŽURNE SLUŽBE KOMUNALNIH PODJETIJ
Dežurna služba na javnih vodovodih na številki GSM 041 621 950.
Dežurni vzdrževalec Komunala d.o.o. Gornji Grad: 041-390-145.
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Petek,
10. julij

ob 9.00. Račnek, Šmartno ob Dreti
Počitniške delavnice za otroke

Torek,
14. julij

ob 10.00. Medgen borza Rečica ob Savinji
Dopoldanska čajanka

Sreda,
15. julij

ob 17.00. Medgen borza Rečica ob Savinji
Ura pravljic z ustvarjalno delavnico

Napovednik, Mali oglasi, Oglasi

Napovednik dogodkov

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi 
vsa ostala dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. 
Kvalitetno in poceni; Brlec Franc 041/606-376.

GP Brlec d.o.o., Prihova 95, 3331 Nazarje.     

◊	UREJANJE	IN	IZGRADNJA	OKOLICE
Gradnja gozdnih vlak ali cest, planiranje travnikov, izde-
lava dvorišč, meteorna ali fekalna kanalizacija, vgradnja 
čistilnih naprav, izkopi za ceste, novogradnje, vodovode, 
izdelava kamnitih škarp, mletje ruševin ali kamenja v na-
sipni material. Gsm 041/631-395.

TGM Janžovnik Aleš s.p., Zavodice 1, 3331 Nazarje.

ŽIVALI – PRODAM
Mesnate prašiče od 100 do 130 kg, 
z možnostjo dostave, prodam; gsm 
041/561-893. 
Prašiče, najboljše mesnate pasme 
za dopitanje na večjo težo, Fišar; 
gsm 041/619-372.
Prodam zajkljo z mladiči; gsm 
040/684-008.
Prodam teličko, križanko RJ/LIM, 
staro 15 tednov; tel. 03/58-45-197.
Prodam telico sivko pred telitvi-
jo, dobrega porekla; gsm 041/239-
017.

ŽIVALI – KUPIM
Kupim krave ali telice za zakol, pro-
damo prašiče nad 100 kg; gsm 
031/832-520.
Kupim telička simentalca, starega 
do 14 dni; gsm 031/299-738.
Kupim teličko simentalko; gsm 
070/473-785.
Kupim kravo, telico za zakol ali do-

pitanje in teličke, bikce nad 100 kg; 
gsm 031/533-745.

DRUGO – PRODAM
Prodam cisterno za vodo 1.000 l; 
gsm 041/983-465.
Prodam krmni krompir; gsm 
041/696-802.
Prodam domača jajca in ročno iz-
delane rezance (po naročilu); gsm 
040/473-012.
Prodam smrekove krajnike na pa-
leti, dolžine 33 cm, možna dostava; 
gsm 040/430-080.
Prodam lita platišča 16 col, 5×112, 
et45, z gumami ter lita platišča 17 
col, 5×112, et43, oboje so original; 
gsm 040/684-238.
Prodam kosilnico bcs, 127 cm gre-
ben, visoka kolesa, bencinski mo-
tor, 650 eur; gsm 041/767-805.

DRUGO – KUPIM
Iščemo lep material za nasutje. 

Plačamo prevoz ali odpeljemo sa-
mi; gsm 031/229-154.

VOZILA – PRODAM
Prodam subaru forester, dizl, letnik 
okt. 2012, prevoženih 137.000 km, 
nekaramboliran, prvi lastnik, cena 
10.000 eur; gsm 041/694-279.
Prodam astro classic 1.4, let. 2000, 
samo 107.000 km, lepo ohranjena; 
gsm 070/870-321.
Prodam mercedes vito 122, avto-
matik, 5 sedežev, tovorno vozilo, 

letnik 5/2014, 190.000 km, servisi-
ran; gsm 040/684-238.

VOZILA – KUPIM
Kupim traktor 30-80 KS, dobro pla-
čilo; gsm 030/419-790. 

NEPREMIČNINE
Osebi ali dvema oddam stanovanje 
v okolici Mozirja; gsm 051/230-764.
Oddam stanovanje s sedmimi 
posteljami v okolici Mozirja; gsm 
041/280-005.
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Ljudje in dogodki

ŠALJIVE IGRE MED NASELJI REČIŠKE OBČINE

Zmagali tekmovalci ekipe Spodnja Rečica
V letošnjem letu epidemija no-

vega koronavirusa, napotki vlade 
in Nacionalnega inštituta za jav-
no zdravje krojijo številne priredi-
tve. Po omenjenih priporočilih so 
bile izvedene tudi igre med nase-
lji v občini Rečica ob Savinji. Te so 
pripravili v tamkajšnjem turistič-
nem društvu v nedeljo, 28. junija, 
v sklopu 41. prireditve Od lipe do 
prangerja.

V VLEČENJU VRVI NAJBOLJŠI 
POBREŽANI

Na športnem igrišču so se po-
merili tekmovalci ekip Rečice, 
Spodnje Rečice, Dol-Suha - Polja-
ne, Homec – Grušovlje in Pobrež-
je. Spretnost, iznajdljivost in moč 
so merili v igrah nošenje dekleta 
v košu in vode s krožnikom, meta-
nju gojzarja in žaganju hloda. Rde-
ča nit dogodka sta bila kot vrsto let 
do sedaj sestavljanje grba občine 
in vlečenje vrvi. 

V tej igri so bile ekipe zelo izena-
čene. Do finala sta se uspeli prebiti 
ekipi Dol-Suha – Poljane in Pobrež-
je, slednji so si privlekli zmago. Igralci 
ekipe Spodnja Rečica so bili najbolj-
ši med vsemi. Priborili so si pokal in 
prehodni pokal. Na drugem mestu je 
pristala ekipa Dol-Suha – Poljane in 
na tretjem Homec – Grušovlje 

NAJPOMEMBNEJŠA DOBRA 
VOLJA IN DRUŽENJE 

Organizatorji so dokazali, da 
sta dobra volja in druženje v teh 
časih še kako pomembna. Prilož-
nost, da prehodni pokal ostane 
v trajni lasti dvakratnim zmago-
valcev iger – Rečici, je ob borbe-
nosti letošnjega zmagovalca mi-

nila. Tako pokal ostaja v obtoku 
še iz časa, ko je bila Rečica kra-
jevna skupnost. Slišati je bilo buč-
ne aplavze in navijače, ki so ime-
li vsak svojega favorita, a zmaga-
li so najboljši. Za smeh na igri-
šču in ob njem je poskrbel Fran-
ci Podbrežnik – Solčavski.

Tekst in foto: Marija Šukalo

Udeleženci šaljivih iger so poskrbeli za druženje, smeh in tekmovalnost.

Zmagovalci letošnjih šaljivih iger so postali člani ekipe 
Spodnja Rečica.

Žaganje hloda z ročno žago je terjalo veliko 
natančnosti.

Nosač s prevezo na očeh je potreboval natančna navodila 
osebe v košu.

Pri prenašanju vode v krožnikih je bilo potrebno 
paziti tudi na oviro.
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PODOBE V NARAVI

Odkrivajmo in varujmo naše čudovito okolje
V času, ko bomo ob prostih dnevih, dopustu in po-

čitnicah vzeli nekaj več časa zase, za druženje, biva-
nje v naravi, bo tudi več časa in priložnosti za doži-
vljanje žive in nežive narave; detajlov lesa, podob 
v kamnu, malih in večjih živali v naravi, celo spre-
memb na nebu (oblaki, meglene sledi letal, sonči 
vzhod ali zahod, mavrica ob rahlem dežju) idr. 

PRIBLIŽEK PODOBE OBRAZA
Primer zanimivosti, ki je nastala na deblu dre-

vesa, je približek podobe obraza človeka ali ži-
vali na tem posnetku. Človek se kar ustavi, na-
smehne igri narave. Še posebej radi si v pole-
tno-jesenskem času ogledujemo podobe in 
zrasti plodov sadja, korenčkov in plodov para-
dižnika, buč, krompirja, gob ipd. 

OHRANIMO SPOMINE
Le ustavimo se, če je pri roki fotoaparat, tele-

fon s kamero, ohranimo to za spomin in pokaži-
mo prijateljem. To hitro spodbudi tudi druge, da 
povedo svoje izkušnje, pokažejo svoja opažanja 
in romantiko, ki jo nudijo takšni detajli. 

NE POBIJAJMO NIČ KRIVIH BITIJ
Pa še, če gre za redke živali, na primer ka-

če, kuščarje, žabe, rake in nekatere ribe, obsta-
ja dobra možnost, da se ob srečanjih z njimi po-

učimo, nikar pa ne pobijajmo nič krivih, nič ne-
varnih bitij, ki jim je človek zaradi neznanja, pre-
moči in objestnosti kos, prevečkrat pa se ne za-
veda, da so pomemben del našega življenjske-
ga prostora, našega okolja in lepote sobivanja. 

Medtem, ko na primer ptice pozimi mnogi krmi-
jo, jih nekateri »šic-mojstri« streljajo za zabavo 
in preizkušanje svojega mojstrstva. Obžalovanja 
in obsojanja vredno!

Jože Miklavc

Nasmeh debla drevesa je malo bol kisel, a 
je. (Foto: Jože Miklavc)

Ej, vi, tam zgoraj, tudi midva se imava rada. 
(Foto: Jože Miklavc)


